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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 رکورد ابتلا به کرونا در اصفهان شکسته شد؛  

نفسهایبهشمارهافتادهنصفجهان
     انتظار دانشگاه علوم پزشکی اصفهان این است که همه مجموعه های داخل استان که در حال ارائه خدمت به مردم هستند، رعایت شیوه نامه های بهداشتی را جدی بگیرند
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کیفیت پایین رشد 
اشتغال دهه ۹0

در حالی که در دهه ۹۰ متوسط 
رشد اقتصادی کشور منفی بوده، 
اما رشد اشتغال مثبت بوده است. 
در این یادداشت قصد داریم این 
معما و کیفیت اشتغال ایجاد شده 
در سالهای اخیر را مورد بررسی 

قرار دهیم.
تعداد شاغلین در دهه ۹۰ رشد 
چشــمگیری نســبت به نیمه 
دوم دهه 8۰ داشــته اســت. به 
گونه ای که در سال های 1384 
تا 13۹۰ تعداد شــاغلین تقریباً 
ثابت بوده است اما پس از آن رشد 
چشمگیری داشــته است. با این 
رشد چشمگیر اشــتغال، انتظار 
رشد اقتصادی بالا نیز می رود. اما 
وقتی رشــد اقتصادی را در طول 
این سال ها بررســی می کنیم، 
مشاهده می کنیم که در سال های 
1384 تــا 13۹۰ اقتصاد به طور 
متوسط سالانه رشــدی حدود 
4.26 درصد داشته است، در حالی 
که اشتغال آن تقریباً ثابت بوده 
است )رشــد 63.۰-درصد( و در 
ســال های دهه ی ۹۰، اقتصاد 
ایران رشد ۰.12-درصد در تولید 

و رشد 1.8۹+درصد در اشتغال...

داستان تولد یک  برند: 

نتفلیکس؛ انقلابیِ بی رحم 
دنیای رسانه

در روزگاری که گجت هــای موبایل و بالاخص 
گوشی های هوشمند حرف اول را در ارتباطات 
می زننــد، نتفلیکس بــا زیرکــی و درک این 
موضوع، تلویزیون را در قالب سرویس استریم 
به گجت های موبایل آورده اســت.  نتفلیکس 
در میان بی توجهی غول های عرصه  تلویزیون 
و کانال های تلویزیونی پرمخاطب به روش های 
نوین انتقال اطلاعات و جذب مخاطب رشد کرد 
و امروز به عنوان تهدیدی برای تولیدکنندگان 
ســنتی محتوای ویدیویی تبدیل شده است؛ 
به طوری که بسیاری از کانال های سنتی انتقال 
محتوا که شناخته شــده ترین آن ها، کانال های 
تلویزیونی هستند، از رشد چشمگیر نتفلیکس 

اظهار نگرانی می کنند.  ...

مرجانصبوری|اقتصادآنلاین
یادداشـــت
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2 ادامه در صفحه 

گـــزارش

ریلی که برای ذوب آهن سودآور شد

معــاون بازاریابی و 
فــروش ذوب آهــن 
اصفهان اعلام کرد که این شــرکت در مهر 
۹۹ تولید و فــروش انواع ریل  مورد مصرف 
در راه آهن، مترو، معدن، آرک های معدن 
و میلگردهای صنعتی ویژه را افزایش داده 
اســت و به دلیل ارزش افزوده بالای این 
محصولات قیمت فروش بالاتری هم دارند و 
این شراط سبب افزایش ۵۷ درصدی فروش 

»ذوب« شد.

بهزاد کرمــی درباره گزارش عملکــرد یک ماهه 
شــرکت ذوب آهن اصفهان، اظهار کرد: براساس 
گزارش های منتشر شده مقدار فروش این شرکت 
در مهر ماه امسال نسبت به دوره مشابه پارسال ۵۷ 

درصد افزایش یافته است.
وی افزود: ارزش فروش که تناژ تولید را شــامل 
نمی شود، افزایش فروش 12۷ درصدی در مهر ماه 

را ثبت کرده است.
 معاون بازاریابی و فروش ذوب آهن اصفهان تصریح 
کرد: ذوب آهن اصفهان با هدف تامین ارز و مواد 
اولیه مورد نیاز خود به ویژه کک و زغال سنگ، نیمی 
از کالاهای تولیدی خود را روانه بازارهای جهانی 
می کند و برای ادامه فعالیت هــای خود نیازمند 

واردات کک و زغال سنگ است.
کرمی، افزایش نرخ ارز به واســطه صادراتی بودن 
محصولات و افزایش مقــدار فروش محصولات با 

ارزش افزوده بالا را از جملــه عوامل تاثیرگذار بر 
افزایش فروش این شرکت در عملکرد یک ماهه 

ذوب آهن اصفهان برشمرد.
وی ادامه داد: در دوره مورد بررسی شاهد افزایش 
تولید و فروش انواع ریل  مورد مصرف در راه آهن، 
مترو، معــدن، آرک های معــدن و میلگردهای 
صنعتی ویژه بودیم، ایــن محصولات در صنعت 
مس کاربرد دارند، اینگونه محصولات دارای ارزش 
افزوده بالایی هستند، به همین دلیل قیمت فروش 

بالاتری هم دارند.
معاون بازاریابی و فروش ذوب آهن اصفهان افزایش 
قیمت در بــازار از دیگر عوامل برشــمرد و گفت: 
افزایش قیمت کلی در بازار در این مدت رخ داده 

است.
کرمی، درباره مسئله ســنگ آهن مورد نیاز این 
شــرکت، اظهار کرد: ذوب آهــن اصفهان برای 

رسیدن به ظرفیت تولید اســمی سه میلیون و 
6۰۰ هزار تن، به سنگ آهن کافی نیاز دارد از این 
رو سنگ آهن بیشــتر در افزایش تولید نیز موثر 

خواهد بود.
وی گفت: روند تولید ذوب آهن اصفهان به سمت 
افزایش بوده و راه اندازی کوره بلند شماره یک این 

روند تداوم خواهد داشت.
معاون بازاریابی و فروش ذوب آهن اصفهان ابراز 
امیدواری کرد که با حمایت های وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( محصولات بیشتری در 

سال »جهش تولید« تولید شود.
کرمی با بیان این که افزایش تولید افزون بر حمایت 
نهادهای مسئول، منوط بر دو عامل است، گفت: 
این عوامل شامل تامین مواد اولیه بیشتر و صدور 
مجوز صادرات بیشــتر محصولات، برای تامین 

مواد اولیه است.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

رئیس سازمان بسیج اساتید استان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه:

رسالت اصلی  سازمان، اسلامی کردن دانشگاه ها است

سازمان بسیج 
اساتید سند پیوست 
فرهنگی کرونا را در 
کارگروه تخصصی 

مبارزه با کرونا آماده 
کرد؛ زیرا نیاز داریم 

در همه فعالیت هایی 
که انجام می دهیم 
پیوست فرهنگی 

داشته باشیم

رئیس سازمان بسیج اساتید استان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت؛ جامعه اساتید بسیجی با حضور مؤثر در شورای فرهنگی دانشگاه های 
سطح استان به دنبال تحقق آرمان اسلامی کردن دانشگاهها هستند. به گفته  محمد باقری جهت دهی فعالیت های پژوهشی اساتید در راستای حل 
معضلات استان از دیگر دغدغه های سازمان بسیج اساتید استان اصفهان تلقی می شود.وی همچنین افزود؛ سعی کرده ایم تمامی پایان نامه ها در حوزه ها 

مختلف توسط این سازمان برای حل معضلات کشور سوق پیدا کند.

رئیس سازمان بسیج رسانه استان 
تاکید کرد: سازمان بسیج اساتید 
اســتان اصفهان با رصد مسائل 
جامعه و کمــک در هیئت های 
اندیشه ورز به صورت فعال، نقش 
مهمی را ایفا می کند. این سازمان با 
تشکیل گروه های کنشگری سریع 
در حوزه های مختلف اســتان به بررسی و حل 
معضلات اصفهان به صورت علمی و تخصصی 
می پردازد باقری افزود: این ســازمان همیشه 
سعی کرده از اساتید نخبه اصفهان حمایت کند 
و توانمند سازی اساتید در حوزه های مختلف بر 
عهده سازمان بسیج اساتید استان اصفهان است. 
رئیس سازمان بسیج اســاتید استان اصفهان 
خاطرنشــان کرد: معاونت پژوهشــی سازمان 
بسیج اساتید اصفهان 3۰ موضوع مسئله محور 
را در سطح استان شناســایی کرد که با الویت 
بنــدی در حال تشــکیل گروه های متخصص 
و مســئله محور در حال برطــرف کردن آن ها 
اســت. این 3۰ موضوع به گفتــه وی به عنوان 
دغدغه ها و معضلات اصلی استان در تمامی ابعاد 
و حوزه ها بررسی می شود. باقری افزود: سازمان 
بسیج اساتید اتاق فکر جامعه است و امیدواریم 
بتوانیم در راستای این شــعار نقش اتاق فکر را 
به خوبی در جهت حل مشــکلات استان ایفا 
کنیم. وی تشریح کرد: در حال حاضر سازمان 

بسیج اساتید استان اصفهان هفت رویکرد خاص 
فرهنگی اعم از استفاده از ظرفیت خانواده های 
اساتید بسیجی، حضور فعال اساتید بسیجی در 
مساجد، راه اندازی کارگاه های شبکه فرماندهان 
جنگ نرم، نشست های تخصصی دفاع مقدس، 
برگزاری مراســم های علمی و هیئات مذهبی 
در دانشــگاه ها، برگزاری اردوهای راهیان نور و 
علم و فناوری دارد. رئیس سازمان بسیج اساتید 
استان ادامه داد: سازمان بســیج اساتید سند 
پیوست فرهنگی کرونا را در کارگروه تخصصی 
مبارزه با کرونا آماده کرد؛ زیرا نیاز داریم در همه 
فعالیت هایی که انجام می دهیم پیوست فرهنگی 
داشته باشیم؛ پیوست فرهنگی چند دانشگاه در 
استان تدوین شده و پیوست فرهنگی اردوهای 
راهیان نور در حال ویرایش اســت. امیدواریم 
کار ماندگاری در این حوزه انجام دهیم. محمد 
باقری خاطر نشــان  کرد: تاکنون چهار مرحله 
کمک مومنانه در سطح دانشــگاه های استان 

برگزار شد که در یک مرحله 2۵۰ میلیون ریال 
کمک های نقدی و غیر نقدی زیادی داشــتیم 
و با توجه به فرا رســیدن هفته بسیج، رزمایش 
همدلی اساتید بسیجی در هفت مرحله دیگر 
برنامه ریزی می کنیم. رسالت ما با توجه به اینکه 
فعالیت ها مجازی شده، حضور  در فضای مجازی 
است؛ همانگونه که برای کلاس های حضوری 
قانون وجود دارد باید برای کلاس های مجازی 
هم قانونی تعیین شود که در حال تدوین است.  
در ادامه این نشست  رئیس بسیج عشایر استان 
نیز با اعلام اینکه جامعه عشایری استان هشتاد 
و یک هزار وپانصد وهشتاد وچهار نفر جمعیت 
دارد گفت؛ این جمعیت در شهرســتان های 
فریدونشهر، سمیرم، چادگان، دهاقان وبخش 
جرقویه مستقر هستند، بشیر کیانی نژاد افزود: 
مهم ترین ویژگی جامعه عشــایری مبتنی بر 
ساختار اجتماعی، ایلیاتی است که جامعه ای 
کم هزینه وپر سود هستند همچنین به گفته وی 
ســالیانه تولید 2۵ درصد گوشت قرمز و۵ هزار 
وپانصد تن انواع محصولات لبنی استان توسط 
این افراد تامین می شود.کیانی نژاد به 8۵ درصد 
طرح محرومیت زدایی در قالب ساخت مسجد، 
مدرسه، آب رسانی شرب به روستاهای عشایر با 
کمک خیرین وبسیج سازندگی اشاره کرد وگفت 
این طرحها در مناطق پشت کوه، پیش کوه وپادنا 

اجرا شده است.

آزادهسلیماننژاد
گـــزارش
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کرونا با ثروت دنیا چه کرد؟

ویروسی به جان جهان 
 اگر کرونا نبود ثروت سرانه براساس پیش بینی های 

سال گذشته افزایش می یافت. با این حال، کرونا 
آمد و ثروت را نیز مانند دیگر ابعاد زندگی مان 

تغییر داد؛ حتی ثروت حداقل 3۰ میلیون دلاری ابَرَ 
میلیونرها نیز تحت تأثیر همه گیری این ویروس قرار 

گرفته است. ...
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,150,00013,250,600قدیم

سکه طرح 
11,844,00012,744,000جدید

6,820,0007,320,000نیم سکه

4,608,0004,958,000ربع سکه

2,606,0002,704,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,158,0005,275,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,190,8001,218,500 عیار

طلای آب شده 
5,150,0005,290,000نقدی

یک گرم طلای 
241,587,7001,624,700 عیار

مدیریـت شعـب استان اصفهـان 

 شهرداری نطنز  در نظر دارد نسبت به اجاره روز بازار خود روبروی اداره راهنمایی و رانندگی نطنز از طریق  مزایده عمومی به  مدت 5 سال واگذار  نماید. 
بهای پایه اجاره: اجاره بهای روز بازار ماهیانه مبلغ 15.000.000 ریال می باشد.   تضمین شرکت در مزایده شامل: سپرده شرکت در مزایده معادل 45.000.000 ریال 
می باشد به یکی از صورت های مشروحه ذیل همراه با اسناد مزایده به دستگاه مزایده گزار تسلیم شود. ضمانتنامه بانکی در وجه شهرداری نطنز شامل: 1- ضمانتنامه 
و ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی که دارای مجوز فعالیت از سوی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران هستند. 2- یا فیش بانکی واریزی 
به حساب سیبا شماره   0107157166009  به نام شهرداری نطنز  نزد بانک ملی شعبه نطنز  . )به پیشنهاداتی که فاقد سپرده، سپرده کمتر، چک یا نظایر آنها می باشد 
ترتیب اثر داده نخواهد شد.( 3- ضمانتنامه صادره توسط موسسات بیمه گر دارای مجوز برای فعالیت و صدور ضمانتنامه از سوی بیمه مرکزی ایران، 4- سفته یا امضای 
صاحبان امضای مجاز همراه با مهر برای اشخاص حقوقی معادل 80 درصد ارزش اسمی آن، 5- گواهی خالص مطالبات قطعی تایید شده، 6- اوراق مشارکت بی نام 
تضمین شده بانک ها، دولت  با قابلیت بازخرید قبل از سر رسید موضوع قانون نحوه انتشار اوراق مشارکت، 7- وثیقه ملکی معادل 85 درصد ارزش کارشناسی رسمی آن 
، 8- ضمانتنامه های صادره توسط صندوق های ضمانت دولتی که به موجب قانون تاسیس شده می باشد و طبق اساسنامه فعالیت می نمایند، 9- ضمانتنامه های صادره 
توسط صندوق نوآوری و شکوفایی و صندوق های پژوهش و فناوری غیر دولتی و یا مطالبات مورد تایید واحد مالی شهرداری )به پیشنهاداتی که فاقد سپرده، سپرده کمتر، 
چک یا نظایر آنها می باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.(سایر اطلاعات، جزییات و شرایط مربوط به معامله در  اسناد مزایده مندرج شده است در صورتی که برندگان اول 
و دوم و سوم به ترتیب حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع شهرداری نطنز ضبط خواهد شد. شهرداری در رد و قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار 
است. آخرین مهلت تکمیل و تحویل پیشنهادات به استثناء ایام تعطیل تا پایان وقت اداری پنجشنبه 99/09/06 و در محل دبیرخانه محرمانه شهرداری نطنز واقع در 

بلوار شهید مصطفی خمینی )ره( می باشد. 
تلفن تماس: 031-54222119 

آگهی تجدید  مزایـده عمومـی

علی پیراینده - شهردار نطنز  شناسه: 1040796

نوبت دوم

شهرداری رضوانشهر به استناد مصوبه شماره 395-5-ش-98 شورای محترم اسلامی شهر 
رضوانشهر در نظر دارد تعداد 2 پلاک کارگاهی نیمه مزاحم شهری واقع در رضوانشهر، بلوار 
صنعت، سنگ شرق، سنگبری تابان با قیمت پایه کارشناسی رسمی دادگستری موضوع 
ماده 13 آیین نامه مالی شهرداری ها، از طریق مزایده عمومی به فروش برساند. از عموم 
مردم دعوت می شود جهت کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط شرکت در مزایده و 
اخذ اوراق، حداکثر تا پایان وقت اداری مورخ 99/09/15 به واحد امور قراردادها این شهرداری 
مراجعه نمایند. این شهرداری در رد یا قبول پیشنهاد مختار است و شرکت کنندگان باید نیم 

درصد مبلغ پایه را جهت شرکت در مزایده سپرده نمایند. 
رسول شجاعی زاده - شهردار رضوانشهر 104
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آگهـی تجدید مزایده )نوبت اول( 
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ادامه از صفحه یک
...  را تجربه کرده است. یعنی در دهه 
90 اقتصاد تقریباً رشدی نداشته در 
حالی که اشــتغال آن شــدیداً رشد 
داشــته اســت. بنابراین لازم است 
کیفیت اشــتغالی که در این سال ها 
افزایش داشته را بیشتر مورد بررسی 
قرار دهیم و ویژگی های بازار کار به 
لحاظ اشــتغال را در این دهه بیشتر 

مورد موشکافی قرار دهیم.
با مشــاهده  این معما در درجه  اول، 
ســاعات کاری ممکن است توجه ما 
را جلب کند. بدین صورت که شاید 
با وجود افزایش در تعداد شــاغلین، 
مجموع ســاعات کاری کل شاغلین 
کاهش داشته باشــد و بدین طریق 
توجیه کننده  رفتار ناهماهنگ تولید 
و اشتغال بوده باشــد. اما با مشاهده  
نمودار ساعات کاری شاغلین متوجه 
می شویم که این معما حتی شدیدتر 
هم می شود. بدین معنا که در دوره  
اول که متوسط سالانه رشد اقتصادی 
حدود 4 درصد بوده است، روند ساعات 
کاری شاغلین نزولی بوده و در دوره  
دوم که رشد اقتصادی ثابت و یا حتی 
منفی بوده، ساعات کاری شاغلین روند 
صعودی چشمگیری به خود گرفته 
اســت. بنابراین، در ادامه به برخی از 
ویژگی های اشتغال در دهه 90 می 
پردازیم تا با کیفیت اشتغال افزایش 
یافته در این دهه بیشتر آشنا شویم. 
با وجود افزایش تعداد شــاغلین در 
دهه 90، سهم اشــتغال جوانان )18 
تا 35 ساله( که بخش اصلی و محرک 
و پرانرژی نیــروی کار را تشــکیل 
می-دهند، با رشــد 10.9-درصدی 
کاهش یافته است و در عوض سهم 
شاغلین 36 ساله و بیشــتر با رشد 
حدود 11 درصدی افزایش داشــته 
اســت. در این میان، روند افزایشی 
نرخ بیکاری دارنــدگان مدرک فوق 
لیسانس و دکتری حرفه ای نیز قابل 
توجه است. همچنین کسب و کارهای 
خرد با تعداد کارکن کمتر از 10 نفر که 
نمایانگر بخش غیر متشکل اقتصاد 
هستند و عمدتاً وضع شغلی شان به 
صورت خود اشتغالی است و همچنین 
عمدتاً فاقد بیمه هستند در دهه 90 با 
رشد حدود 2.7 درصدی در حال رشد 
هســتند، در حالی که سهم اشتغال 
بنگاه های بزرگ با تعداد کارکن 10 
نفر و بیشتر که نمایانگر بخش متشکل 
اقتصاد هستند و عمدتاً به صورت مزد 
و حقوق بگیری فعالیــت می کنند 
و غالباً دارای بیمه هســتند، با رشد 
حدود 6.7-درصدی در حال کوچکتر 
شدن هستند. در این جا جالب است 
بدانید در اقتصاد ایران برخلاف سایر 
کشورها سهم اشتغال و تولید کسب 
و کارهای خرد و بنــگاه های بزرگ 
نامتقارن است. بدین معنا که عمده 
اشــتغال را در اقتصاد ایران با سهم 
72 درصدی، کسب و کارهای خرد 
پوشش می دهند، درحالی که مسئول 
بخش اندکی از تولید هســتند )34 
درصد( و بنگاه های بزرگ که ســهم 
بزرگی از تولیــد را به خود اختصاص 
داده اند )66 درصد( و مسئول اصلی 
تولید صورت گرفتــه در کل اقتصاد 
هستند، تنها بخش اندکی از اشتغال 
را شامل می شــوند )28 درصد(. لذا 
با وسعت گرفتن بخش غیر متشکل 
اقتصاد، انتظار اثر متقابل در ســمت 
تولید اقتصاد را نباید داشت. بنابراین با 
بررسی ویژگی های مختلف بازار کار 
به لحاظ وضعیت اشتغال در دهه 90، 
مشاهده شد که اشتغال افزایش یافته 
در این دهه لزومــاً وضعیت مطلوبی 
را به لحاظ اثرگذاری بر سمت تولید 
نشان نمی دهد )البته شاید بد نباشد 
این نکته را مورد توجه قرار دهیم که 
در دهه 90، سهم اشتغال مردان به نفع 
زنان کاهش داشته است(. بنابراین با 
مشاهده اولیه رشــد کمی شاغلین، 
نباید انتظار بهبود در رشد اقتصادی 
داشت. بلکه باید اشتغال هم به لحاظ 

کمی و هم به لحاظ کیفی غنی شود.
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پلمب ۸۰ واحد صنفی متخلف کاشان درطول یک هفته
رئیس مرکز بهداشت کاشان گفت: در بازرسی های انجام شده در طول هفته گذشته، 80 واحد صنفی تخطی 

کننده از شیوه نامه های بهداشتی در کاشان پلمب شدند.
مسعود دهقانی با اشاره به بازرسی های مستمر بهداشت محیط این مرکز از اصناف و مشاغل برای رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی در کاشان اظهار داشت: این بازرسی ها با همکاری اتاق اصناف، شهرداری کاشان، 

اماکن نیروی انتظامی و حمایت فرمانداری کاشان انجام شد.
وی با اشاره به اینکه درصد اجرای این بازرسی ها در طول هفته گذشته بین 80 تا 85 درصد بود، ابراز داشت: 

از بازرسی های انجام شده از مشاغل و واحدهای صنفی در کاشان به حدود سه هزار واحد صنفی، اخطار شفاهی 
و به 250 واحد صنفی نیز اخطار کتبی داده شد. رئیس مرکز بهداشت کاشان با بیان اینکه طی بازرسی های انجام شده در 

هفته گذشته 80 واحد صنفی در کاشان به دلیل عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی پلمب شد، تصریح کرد: به این واحدها در ابتدا اخطار داده 
می شود و در صورتی که به اخطارها و هشدارهای لازم برای رعایت دستورالعمل های بهداشتی توجهی نشود این واحدها پلمب می شود. وی با 
اشاره به اینکه طبق بازرسی های انجام شده نانوایی ها یکی از صنوفی هستند که کمترین رعایت پروتکل های بهداشتی در آنها انجام می شود، 

بیان داشت: طبق قوانین بهداشتی برای پیشگیری از شیوع کرونا نانوایی ها باید از دو فرد مجزا برای دریافت پول و تحویل نان استفاده کنند.

ایجاد زنجیره های تولید راهکار کاهش اختلاف قیمت محصولات کشاورزی
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: ایجاد زنجیره های تولید راهکاری برای کاهش اختلاف 

قیمت محصولات کشاورزی از تولید تا فروش است.
مهرداد مرادمند رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان اصفهان  در خصوص خرید ارزان محصولات 
کشاورزان اظهار کرد: هنگام برداشت محصول، به علت افزایش عرضه، قیمت ها به ویژه در محصولاتی با 

قابلیت نگهداری کم تر، کاهش پیدا می کند.
او با اشاره به نگهداری متفاوت انواع محصولات کشاورزی افزود: نگهداری خشکبار راحت تر است، محصولی 

مانند سیب زمینی نیز خاصیت انبارداری دارد؛ ولی با افزایش حجم تولید در هر هکتار و همزمان با برداشت، محصول 
عرضه می شود و قیمت کاهش پیدا می کند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان با بیان اینکه چند عامل باعث اختلاف قیمت بین فروش محصولات کشاورز و عرضه به 
مصرف کننده می شود، خاطرنشان کرد: از جمله این عوامل واسطه هایی مانند فعالان میادین میوه و تره بار هستند. با عرضه محصولات به این 
میادین، واسطه ها با برداشت درصدی از قیمت فروش، این محصولات را بین مغازه داران توزیع می کنند، برداشت در حد عرف ایرادی ندارد؛ اما 

باید از اجحاف جلوگیری کرد.
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مدتی قبل با دادستان و 
مسئولان نظام پزشکی 

اصفهان در این زمینه 
جلسه ای داشتیم و 
از مسئولان قضایی 

خواستیم که چنانچه در 
آینده مسئله یا شکایتی 

در این زمینه مطرح 
شود آنها به شرایط 

اضطرار ناشی از شیوع 
بالای کرونا توجه کنند

زمانی که کرونا وارد کشور 
شــد تصــور نمی کردیم 
روزانــه تعداد زیــادی از 
هم وطنان مــان را به کام 
خود بکشــاند، اما هر روز 
که گذشــت هم به تعداد 
مبتلایــان و هــم مرگ و 
میرها افزوده شــد به طوری که وضعیت 
تلخ، نگران کننده و دشــواری را برای ما 

ایجاد کرده است.
اینکه دقیقا چه شــد و چه کسی یا چه 
کسانی سبب شدند به این روزها برسیم 
چیزی است که همه ما از آن آگاهی داریم؛ 
مجموعه ای از عوامل دست به دست هم 
داد تا با وجود تمام هشدارها و سفارش های 
کادر درمان در مهار بیماری کرونا ناتوان 
باشیم و روزانه شــاهد از میان رفتن عده 
زیادی از هم وطنان باشیم. اهمیت ندادن 
به مسائل بهداشــتی و اجتماعی مانند 
استفاده نکردن از ماســک و دستکش، 
عدم شست وشوی مرتب دست ها، حضور 
بی دلیل در خیابان هــا و بازارها، رعایت 
نکردن فاصله اجتماعی، رفتن به مهمانی 
و دورهمی، مســافرت  و حتی لجبازی با 
دیگران سبب شد تا کرونا نه تنها کم نشود 
که افزایش بی سابقه ای نیز داشته باشد به 
طوری که رکورد خودمان را نیز شکستیم.

علاوه بر قصوری که از جانب ما به عنوان 
شــهروند صورت گرفته کم کاری برخی 
دستگاه ها و مســئولان نیز مزید بر علت 
شد تا این آمار با هم به طرز بی رحمانه ای 

بالا برود.

   شهروندانی که از همدیگر گلایه 
دارنــد؛ هرکس از خانــواده خود 
مراقبت کند مشکل برطرف می شود

غفاری یکی از شهروندان اصفهانی که در 
ماه های ابتدایی ورود کرونا به این بیماری 
مبتلا شــده بود، در مورد افزایش آمار و 
اینکه چه کسی را مقصر می داند به خبرنگار 
تسنیم گفت: من همان اول به این بیماری 
مبتلا شدم، در یک مهمانی شلوغ شرکت 
کردم و واقعا فکر نمی کردم مبتلا شوم، اما 
چند نفر ازما در آن مهمانی کرونا گرفتیم 
و فهمیدم که این بیمــاری با هیچ کس 
شــوخی ندارد، بعد از آن که خوب شدم 
تمام تلاشم را کردم تا دیگر مبتلا نشوم 
و از خانــواده ام نیز محافظت می کنم و به 
هیچ وجه بچه هایم را بیرون نمی برم. اما 
مدتی است که اوضاع کرونا در کشور و در 
استان ما اصلا خوب نیست و نمی دانم اگر 

همین طور پیش رود چه اتفاقات دیگری 
قرار است بیفتد.

رضوانی از دیگر شهروندان اصفهانی نیز 
گفت: خیابان ها و بازارها پر از مردم است، 
باورم نمی شود این حجم شلوغی در دوران 
کرونا؛ من یک فروشنده هستم و به خاطر 
شغلم مجبورم بیرون باشم اما شاهدم که 
خیلی از مردم واقعا بــدون دلیل و بدون 

داشتن کار واجب به خیابان آمده اند.
احمدی نیــز گفت: من مغــازه آجیل و 
خشکبار دارم، روزانه مشــتریان زیادی 
دارم که بدون ماســک بــه آنها خدمتی 
نمی کنم، اما به همه آنها می گویم شــما 
فقط از خودت و خانــواده ات محافظت 
کن، آن زمان می بینی کــه کرونا چطور 
پایین می آید، مشکل اینجاست که بیشتر 
مردم به خودشان هم رحم نمی کنند. من 
نمی گویم همه؛ اما تعــداد قابل توجهی 
از مردم بی دلیل بیرون می آیند، ماسک 
نمی زنند، فاصله گذاری را رعایت نمی کنند 
و حتی سفر و دورهمی می روند، این ظلم 
بزرگی در حق کادر درمان و مردمی است 

که رعایت می کنند.

به فکر بیماران و سالمندان باشیم؛ 
کمی ســختی را تحمــل کنیم تا 

عزیزان مان زنده بمانند
ساجده که زنی مسن است و دیابت دارد 
نیز گفت: ما که بیماری زمینه ای داریم باید 
خیلی بیشتر مراقب باشیم تا مبتلا نشویم، 
اما متاسفانه مردم اصلا رعایت نمی کنند، 
من جوان های زیادی را می بینم که ماسک 
نزده به خیابان آمده اند، به هرکســی که 
می بینم تذکر می دهم اما بعضی ها مسخره 
می کنند. متاســفانه وضعیــت اصفهان 
سیاه تر از سیاهی است، نمی دانم چه باید 
بشود که تدابیر بیشتری برای کاهش آن 
بیندیشند، از ستاد مقابله با کرونا خواهش 
می کنم محدودیت های بیشتری در نظر 

بگیرد.
سپیده مرادی گفت: من از همکارم کرونا 
گرفتم، او به مســافرت رفته بود و وقتی 
که برگشــت هم خودش مبتلا شد هم 

چند از ما را مبتلا کرد، چرا ما باید به پای 
گناه دیگران بسوزیم، تقصیر ما که رعایت 
کردیم اما مبتلا شدیم چیست، چرا مردم 

اهمیتی به حقوق دیگران نمی دهند.
زنده دل نیز گفــت: علاوه بر مــردم، از 
مســئولان هم انتظار مــی رود اقدامات 
پیشگیرانه زیادی برای مهار کرونا انجام 
دهند، هرچه لازم اســت را در مشورت با 
دانشگاه علوم پزشکی و متخصصان این 
موضوع به کار گیرند، تعطیلی بعد از ساعت 
6 شاید تاثیر کوچکی داشته باشد، اما مردم 
هنوز هم در بازارها و خیابان ها هستند و 

وقت گذرانی می کنند.

   تعطیلی یک ماهه فعالیت اصناف 
در اصفهان و جریمه 500 هزارتومانی 

برای متخلفان
سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا 
در اصفهان گفت: فعالیت مشــاغل این 
استان به جز صنوف گروه یک مربوط به 
مایحتاج عمومی و مراکز تهیه و توزیع لوازم 
بهداشتی و درمانی، از بیستم آبان به مدت 

یک ماه تا ساعت 18 محدود می شود.
 حجت الله غلامــی افــزود: محدودیت 
فعالیت مشاغل در سایر شهرستان های 
استان با نظر ســتاد استانی مورد بررسی 
خواهد گرفت.  وی تصریــح کرد: درباره 
تردد خودروها در ســطح شهر در جلسه 
ستاد ملی مطرح و مقرر شد محدودیت ها 
از ســاعت 21 تا 4 صبح اعمال شود، اما 
استثناهایی به لحاظ ترددهای ضروری 
مشاغل خاص توســط قرارگاه عملیاتی 
کرونا تا هفته آینده بررسی و محدودیت 
ترددها اعمال خواهد شد. با تصمیم گیری 
در خصوص ترددها متخلفان 500 هزار 

تومان جریمه خواهند شد.

    شرایط اضطرار ناشی از کرونا برای 
حمایت از کادر درمان در نظر گرفته 

شود
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان گفــت: با شــتاب گرفتن روند 
صعودی ابتلای مردم به بیماری کرونا از 

مرداد امسال تا کنون در شرایط اضطرار 
قرار داریم و بایــد از همه امکانات موجود 
برای خدمات رسانی استفاده کنیم اما در 
این کار نیازمند حمایت همه مســئولان 

به ویژه بخش قضایی هستیم.
 بهروز کلیدری اظهارداشت: ما در شرایط 
فعلی که تعداد بیماران بســتری شده و 
بدحال کرونایی در حال افزایش اســت 
نمی توانیم به همه بیمــاران که مراجعه 
می کنند خدمات فوق تخصصی پزشکان 
متخصص ریه را ارائه دهیم بنابراین ناچار 
به سطح بندی خدمات و استفاده از همه 
امکانات موجود چه پزشک و چه پرستار 

هستیم.

   مردم و مجموعه های داخل استان 
شیوه نامه های بهداشتی را رعایت 

کنند
 وی با تاکید بر اینکه از مردم انتظار داریم 
تا این مساله را درک کنند که کادر درمان 
با همه توان خود در حال خدمت رسانی در 
شرایط شیوع کرونا هستند، گفت: مدتی 
قبل با دادستان و مسئولان نظام پزشکی 
اصفهان در این زمینه جلسه ای داشتیم و 
از مسئولان قضایی خواستیم که چنانچه 
در آینده مسئله یا شکایتی در این زمینه 
مطرح شود آنها به شرایط اضطرار ناشی از 

شیوع بالای کرونا توجه کنند.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان بــا تاکید بــر لزوم نظــارت بر 
مجموعه های مختلف استان درباره رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی خاطرنشان کرد: 
انتظار دانشگاه علوم پزشکی اصفهان این 
است که همه مجموعه های داخل استان 
که در حال ارائه خدمت به مردم هستند، 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی را جدی 
بگیرند.  وی در مورد افرادی که به بیماری 
کرونا مبتلا هستند اما قرنطینه خانگی 
را رعایت نمی کنند، گفت: اوایل شــیوع 
بیماری کرونا بر برخورد با این افراد تاکید 
شد اما تاکنون عملیاتی نشــده است و 
امیدواریــم که این موضــوع مورد توجه 

مسئولان قضایی و نظارتی قرار گیرد.

 رکورد ابتلا به کرونا در اصفهان شکسته شد؛  

نفس های به شماره افتاد ه نصف  جهان  
 به درماندگی رسیده ایم، روزهایی که کرونا هر روز تعداد 
زیادی از همشهریان مان را به کام خود می کشد؛ نفس های 
نصف جهان مان به شماره افتاده است و اگر به رفتار اشتباه 
خود در برابر این بیماری ادامــه دهیم باید به تلخی های 

بیشتری بیندیشیم.

      انتظار دانشگاه علوم پزشکی اصفهان این است که همه مجموعه های داخل استان که در حال ارائه خدمت به مردم هستند، رعایت شیوه نامه های بهداشتی را جدی بگیرند

تسنیم
گـــزارش
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خـــبــــر

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

 هزینه تغییر ساعت کاری اصناف برعهده دولت است
رئیس اتاق اصناف اصفهان گفــت: هرگونه هزینه 
ناشــی از قرنطینه عمومی و تغییر ســاعت کاری 

واحدهای صنفی فعال در بازار بر عهده دولت است.

رسول جهانگیری  با اشاره به آسیب اقتصادی مصوبه ســتاد ملی مقابله با شیوع 
ویروس کرونا مبنی بر تعطیلی برخی گروه های صنفی پس از ســاعت 18، اظهار 
کرد: اتاق اصناف اصفهان بودجه ای برای پیش بینی تمهیدات به منظور کاهش یا 

جلوگیری از آسیب اقتصادی اجرای این مصوبه به واحدهای صنفی ندارد.
وی افزود: جبران هرگونه هزینه ناشــی از قرنطینه عمومی و تغییر ساعت کاری 
واحدهای صنفی فعال در بازار برعهده دولت است اما دولت از وضعیت مالی مناسبی 
برخوردار نیست و اصناف از درآمد کسب وکار خود برای اجرای مصوبه ستاد ملی 

مقابله با شیوع ویروس کرونا می زنند.
عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف ایران با اشــاره به گلایه مندی واحدهای صنفی از 
آسیب اقتصادی اجرای مصوبه ستاد ملی مقابله با شیوع ویروس کرونا، تصریح کرد: 
مطالبات واحدهای صنفی و فعالان اصناف در رابطه با این مصوبه را به استانداری، 

اداره دارایی، بانک ها و دیگر مراجع تصمیم گیری ارجاع داده ایم.

جهانگیری اضافه کرد: حمایت مالی از واحدهای صنفی که با اجرای مصوبه ستاد 
ملی مقابله با شیوع ویروس کرونا آسیب اقتصادی دیده اند، در حیطه اختیارات اتاق 
اصناف نیست و بسیاری از مشــاغل همچون صنف تالارها و قهوه خانه ها از دست 

رفته اند.
وی ادامه داد: وام های کرونایی دولت برای حمایت از واحدهای صنفی آسیب دیده از 
شیوع گسترده ویروس کرونا به تعداد قابل توجهی از واحدهای صنفی تعلق نگرفت 
و در حال حاضر تعداد محدودی از واحدهای صنفی که موفق به دریافت این وام ها 

شده بودند نیز توانایی بازپرداخت اقساط وام حمایتی دولت را ندارد.
رئیس اتاق اصناف اصفهان تصریح کرد: از مراجع تصمیم گیری در ســطح استان 
و کشور درخواســت کرده ایم برای وام حمایتی واحدهای صنفی آسیب دیده از 
شیوع ویروس کرونا، خواب بازپرداخت تا پایان سال منظور کنند اما هنوز جوابی از 

دستگاه های ذی ربط دریافت نشده است.
وی افزود: واحدهای صنفی فعال در بازارهای اصفهان از فرهنگ پذیری مناسبی 
برخوردارند و صاحبان واحدهای صنفی در گروه های شغلی که ممنوعیت فعالیت 
پس از ســاعت 18 برای آنها لحاظ شده است برای حفظ ســلامتی خانواده های 

اصفهانی پس از این ساعت فعالیتی ندارد و تعطیل هستند.

ایرنا
خـــبــــر

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  روابط عمومی بازرســی و نظارت اصناف اســتان اصفهان لیست قیمت 
خرده فروشی انواع ماهی و میگو در روز یکشنبه 25 آبان ماه تا اطلاع ثانوی در 

واحدهای صنفی شهرستان اصفهان را به قرار زیر اعلام کرد:

بازرســــی اصناف

3۰۰۰4۸3۰2۰

322745۰۰



بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

سلامت
دوشنبه 26 آبان 1399  | شمـاره 644
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پروفسور "حمید شریفی" 
دربــاره وضعیــت ایــن 
روزهای کشــور از لحاظ 
شــیوع بیمــاری کووید 
۱۹ گفــت: وضعیت این 
روزهای اپیدمی کرونا در 
کشور نامناسب اســت و هر روزه تعداد 
زیادی از مردم مبتلا و متاســفانه تعداد 
زیادی نیز به دلیــل ابتلا به کووید جان 

خود را از دست می دهند.
وی روند اشغال تخت های بیمارستانی در 
کشور را افزایشی دانست و بیان کرد: اگر 
امروز فکری نکنیم بنا به دلایل متعددی 
روزهای آینده و با شــروع شدت سرما 
وضعیت وخیم تر خواهد شــد و حتی 
این احتمــال می رود کــه وضعیت به 
جایی برسد که تخت کافی برای بستری 
بیماران در بخش های عمومی و به ویژه 
 )ICU( بخش های مراقبت های ویــژه

نداشته باشیم.
این اســتاد تمام اپیدمیولوژی دانشگاه 
علوم پزشــکی کرمان ادامه داد: از این 
رو لازم اســت مردم و حکومت همراه با 
هم اقدامات موثری جهت کاهش روند 
بیمــاری و فوتی های ناشــی از ابتلا به 

کووید ۱۹ در جامعه انجام دهند.
وی از علل خطر ماه های آینده سخن به 

میان آورد و تصریــح کرد: به چند علت 
خطر ماه های آینده بیشــتر از ماه های 
اخیر است؛ از این رو، ممکن است وضعیت 
اپیدمی کرونــا در ماه هــای آذر، دی و 

بهمن ماه وخیم تر شود.
کرونا، سرما و خشــکی را بیشتر 

دوست دارد
شــریفی افزود: کرونا ویروس ها مانند 
ویروس های آنفلوآنزا شــرایط سرما و 
خشکی را بیشتر دوست دارند و فعالیت 
آنها در طی ماه های سرد و خشک سال 
و احتمال انتقال آنها از یک فرد مبتلا به 
افراد سالم نیز در این ماه ها و این شرایط 

آب و هوایی افزایش پیدا می کند.
وی با اشــاره به اینکه در این فصول به 
علت سردی هوا معمولا تهویه هوا کمتر 
صورت می گیــرد و افراد در محیط های 
سربسته بدون تهویه مناسب هستند، 
اظهار کرد: عدم تهویه و تراکم بیشــتر 
مــردم در محیط های سربســته مانند 
منازل، محیط های اداری و تجاری باعث 

افزایش انتقال ویروس می شود.
این عضو هیات علمی دانشــگاه علوم 
پزشــکی کرمان عنوان کرد: وســایل 
گرم کننده معمولا خشکی هوا را افزایش 
می دهند و این افزایش خشکی هوا هم به 
انتقال ویروس کمک می کند. همچنین 
در این روزها، گــردش ویروس در حال 
حاضر در جامعه خیلی زیاد است و این 
گردش بالای ویروس در جامعه می تواند 
به سرعت انتقال ویروس کمک کرده و 

احتمال آلودگی را افزایش دهد.
باید بــرای قبل، حیــن و بعد از 

تعطیلی ها برنامه داشته باشیم
وی بیان کرد: هیچ اعتقادی به رنگ بندی 
مناطــق نــدارم. اکنون همه کشــور 
در وضعیت شــدید اپیدمی کرونا قرار 

دارد پس باید این رنگ بندی ها را دیگر 
کنار بگذاریم. معمــولا رنگ بندی برای 
اپیدمی هایی مطرح می شود که خیلی 
سریع وضعیت آن ها تغییر پیدا می کند 
و این رنگ بندی ها می تواند در شناخت 
بهتر مناطق و اقدمات فوریتی برای آنها 
کمک کننده باشد این در حالی است که 
در حال حاضر هیچ منطقه کم خطری در 

کشور نداریم.
این اســتاد تمام اپیدمیولوژی دانشگاه 
علوم پزشــکی کرمان درباره سیاست 
تعطیلی که به ستاد ملی مقابله با کرونا 
پیشنهاد شده است، به ایسنا گفت: باید 
برای قبل، حین و بعد تعطیلی ها برنامه 
داشته باشیم و اگر برنامه داشته باشیم 
حتما موفق خواهیم شد ولی اگر بی برنامه 
بخواهیــم اقدامی انجــام دهیم موفق 
نخواهیم شــد. همه ارگان ها و نهادها از 
جمله نهادهای سیاسی، امنیتی، نظامی 
و در کل تمام ساختار حکومتی جامعه، 
بخش خصوصی و مردم باید دســت به 
دست هم دهند تا این مشکل حل شود. 
این مشــکل وزارت بهداشت به تنهایی 
نیست و نیاز است همه مشارکت و کمک 
کنند.وی با اشــاره به اینکه باید دقیقا 
تکلیف مردم مشخص شــود و اپیدمی 
فقط با بستن فضای فروشگاهی و اداری 
جمع نمی شود، افزود: ممکن است مردم 
دوباره به سمت مهمانی های خانوادگی 
بروند. مدنظر داشته باشــید که دیگر 
شرایط تعطیلات نوروز نیست زیرا مردم 
در حال حاضر دیگر خســته شده اند و 
یکســری توصیه ها را جدی نمی گیرند 
ولی مردم در عید نوروز مسایل را بیشتر 

جدی می گرفتند.
شریفی تاکید کرد: باید تعطیلی ها کاملا 
با برنامه باشد و این برنامه ها باید توسط 

همه افرادی که تعهد می دهند به خوبی 
پیگیری شود. تعطیلی فقط در صورتی 
موفق خواهد بود که برنامه داشته باشیم. 
اگر بدون برنامه کشور تعطیل شود، اثر 
لازم برای کنترل بیماری ایجاد نخواهد 
داشت، ضمن آنکه مشکلات اقتصادی و 
روانی برای مردم هم در پی خواهد داشت

وی با طــرح این ســوال که آیــا بعد 
از تعطیــلات سراســری، یــک دفعه 
بازگشــایی ها  صورت می گیرد؟ اظهار 
کرد: اگر بازگشایی ها و شروع فعالیت ها 
پس از تعطیلات یک دفعه انجام شــود 
مانند یک فنری است که یک دفعه آزاد 
می شــود زیرا مردم مدت ها کار اداری 
و ســایر کارهای بیرون از منزل خود را 
انجام نداده انــد و مدت ها بیرون نبودند 
دوباره هجوم می آورند و ازدحام ها بیشتر 
می شــود فقط با این اقدام موج را چند 
هفته جابجا کرده ایم لذا باید برای اینکه 
چگونه به تعطیلات پایان دهیم نیز باید 
برنامه داشته باشیم و به مرور بازگشایی ها 

انجام شود.
با عدم موفقیت در کنترل اپیدمی 
کووید ۱۹ واقعیت تاریخی "حکومت 
نامســئول و مردمان نافرمان در 

ایران" نمود پیدا کرد
این اپیدمیولوژیســت با اشاره به کتاب 
"ایران جامعه کوتاه مدت" گفت: در این 
کتاب تحلیل شده است که ایران همیشه 
از حکومت نامسئول و مردمان نافرمان 
رنج می برده است و متاســفانه این دو 
موضوع اکنون نمود پیدا کرده است و باید 
سیســتم حکومتی )همه ارکان جامعه 
که قدرت سیاسی و اداری دارند( دست 
در دست هم دهند و تکلیفی برای مردم 
مشخص کنند و مردم نیز باید به توصیه ها 
عمل کنند.وی با تاکید برآنکه اپیدمی را 
با همکاری مردم و سیســتم حکومتی 
می توان کنترل کــرد، تصریح کرد: این 
بحران، بحرانی نیست که سیستم یا مردم 
بتواند به تنهایی برای عبور از آن کاری 
انجام دهند و به اتحــاد هر دو گروه نیاز 
است.شریفی با یادآوری آمار مبتلایان 
و مرگ و میرهای ناشــی از کووید ۱۹ 
در کشــور اظهار کرد: متاسفانه تعداد 
مبتلایان و مرگ ومیر ناشی از کرونا در 
کشور روند افزایشــی دارد و اگر از الان 
کاری نکنیم احتمال انتقــال ویروس 
در ماه های آینده بیشــتر می شود و این 
موجی کنونی در ماه های آینده می تواند 

بزرگتر باشــد و ممکن اســت سیستم 
درمانی دیگر جوابگو نباشد و مرگ ها به 
حدی برسد که حتی توان سیستم های 
تدفین هم نباشد که بتوانند این جسدها 

را دفن کنند.
مردم؛ دلتان برای سلامتی و جان 

خود و عزیزانتان بسوزد
وی خطاب به مردم گفــت: دلتان برای 
سلامتی خود و عزیزانتان بسوزد و مرگ 
برای همسایه نیست و کرونا شوخی ندارد؛ 
آن را جدی بگیرید و کوچکترین علامت، 
آن را کروناویروس فرض کنید و اکنون 
بســیاری از علایم کووید ۱۹ گوارشی 
یا خفیف اســت و گلودرد و تب خفیف 
اســت. همه باید کمک کنیم تا چرخه 
ویــروس در طبیعــت و جامعه کاهش 
یابد.وی خاطرنشــان کرد: مردم حتما 
در خانه هایشــان از بخور استفاده کنند 
زیرا بخور باعث مرطوب شــدن سطح 
هوای خانه می شود و این ویروس ها سطح 
مرطوب را دوست ندارند و هر زمانی که 
هوا مربوط بادش ویــروس در قطرات 
مرطوب روی زمین نشسته و خطرش 
کمتر شده و در هوای مرطوب این ویروس 

زودتر از بین می رود.

موج های بعدی کرونا بزرگتر خواهد بود
استاد تمام اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی کرمان با اشاره به کتاب 

"ایران جامعه کوتاه مدت" گفت: در این کتاب به ویژگی مسئولان و مردم 

اشاره شده و متاسفانه موضوعات مطرح در کتاب اکنون نمود پیدا کرده 

است و باید سیستم حکومتی )همه ارکان جامعه که قدرت سیاسی و اداری 

دارند( دست در دست هم دهند و تکلیفی برای مردم مشخص کنند و 

مردم نیز باید به توصیه ها عمل کنند.

 وسایل گرم کننده 
معمولا خشکی هوا 
را افزایش می دهند 

و این افزایش 
خشکی هوا هم به 

انتقال ویروس کمک 
می کند. همچنین در 

این روزها، گردش 
ویروس در حال 
حاضر در جامعه 

خیلی زیاد است و 
این گردش بالای 

ویروس در جامعه 
می تواند به سرعت 

انتقال ویروس کمک 
کرده و احتمال 

آلودگی را افزایش 
دهد.

ایسنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام سرپرست منابع انسانی، 
کارشناس مارکتینگ، کارشناس فروش 

در اصفهان
موبایل 0۹۱3728۱۹58

استخدام کارشناس ارشد فروش با 
حقوق توافقی و بیمه در اصفهان

jobvacancyiranian@gmail.com

استخدام انباردار آقا با حقوق و مزایا 
بالاتر از اداره کار در اصفهان

estekhdam9906@yahoo.com

استخدام وکیل و کارآموز وکالت در 
شرکت میلاد شیرین بهار در اصفهان

تلفن 03۱36263733

استخدام منشی خانم آشنا به 
کامپیوتر در اصفهان

موبایل 0۹374820۱4۹

تولید داروی ضد ویروس مؤثر در درمان کرونا
 دانشکده علوم پزشکی دانشگاه تربیت مدرس و دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، 

داروی ضد ویروس مؤثر در درمان کرونا را تولید کردند.
 دانشکده علوم پزشکی دانشگاه تربیت مدرس و دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، 
داروی ضد ویروس مؤثر در درمان کرونــا را تولید کردند و موفق بــه دریافت تأییدیه 

کمیسیون سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت شدند.
مرحله مطالعاتی این دارو که دستاورد مشــترک تیمی 40 نفره متشکل از متخصصان 
علوم پایه و بالینی علوم پزشکی است، از زمان پیدایش کرونا در چین آغاز و پس از ورود 

ویروس به ایران وارد مرحله آزمایشگاهی شد.
بر اساس اعلام مجری این طرح پژوهشی در این دارو از ترکیبی استفاده شده که تجربه 

۱5 سال تحقیق بر روی آن وجود داشته است.
در مطالعات آزمایشگاهی دارو، روش های مختلفی از جمله کشت مستقیم دارو بر روی 

ویروس کرونا انجام و اثرگذاری آن بررسی شد و پس از گذراندن آزمایش های فیزیکی و 
شیمیایی، آزمایش های تعیین سمیت و اخذ کد اخلاق، وارد مرحله کارآزمایی بالینی 

شد.
این داروی ضد ویروس در ابتدا به صورت گزارش )کیس ریپورت( و سپس در بیماران 
سرپایی و در نهایت تعداد قابل توجهی از بیماران بستری مورد ارزیابی قرار گرفت و بعد 
طی مراحل بررسی در سازمان غذا و دارو موفق به دریافت تاییدیه کمیسیون غذا و دارو 
شد.هم اکنون این دارو در حال معرفی در مجامع تخصصی است و به دلیل لزوم رعایت 
اخلاق پژوهشی و توصیه دکتر علیرضا زالی فرمانده ستاد مقابله با کرونا امکان انتشار نام 

دارو در جامعه و مجامع غیر تخصصی وجود ندارد.
این دارو یک داروی مکمل نیســت بلکه به عنوان داروی ضد ویــروس در درمان مورد 
اســتفاده قرار می گیرد و نیاز به اســتفاده از داروهای پروتکل در کنار آن نمی باشد و 
اغلب مصرف بعضی از داروهای ضد ویروس دیگر با این دارو تداخل داشــته و منجر به 
کاهش اثربخشی دارو می شود. البته در شــرایط عفونت ثانویه باکتریال و جلوگیری از 

دهیدراتاسیون بیمار در مواقع لازم باید از آنتی 
بیوتیک و سرم تراپی اســتفاده شود.این دارو 
دارای مکانیســم کاملا مشخص است و با سه 
مکانیسم شامل: نخســت اتصال به پروتیین 
RBD اسپایک ویروس و جلوگیری از اتصال 
ویروس به گیرنده ACE۲، دوم اتصال به جایگاه 

فعال آنزیم RDRP و غیر فعــال کردن آنزیم و 
جلوگیری از تکثیر ویروس و سوم تقویت و تنظیم 

سیستم ایمنی با مهار سایتوکاین های التهابی و تقویت 
سیستم ایمنی سلولار و مهار واکنش اکسیداتیو، اثر می کند.

بنا بر اعلام تیم تحقیقاتی، تمامی مراحل تولید انبوه این دارو انجام شــده و به 
زودی وارد داروخانه های سراسر کشور خواهد شد. تهیه این دارو تنها با تجویز پزشک 

معالج امکان پذیر است.

استاد تمام اپیدمیولوژی:

استخدام بازاریاب و ویزیتور با حقوق 
و مزایای عالی در اصفهان
تلفن 03۱33374۱7۱

استخدام کارشناس حسابداری در 
شرکت داروگستر نخبگان در شعبه 

اصفهان
واتساپ 0۹2۱800۱۹6۱

استخدام کارشناس برنامه نویس وب و 
کارشناس پشتیبانی نرم افزار

تلفن 03۱36637۱۱3

 

مدیرکل آزمایشگاه مرجع ســلامت وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی گفت: شورای عالی بیمه سلامت، کاهش قیمت تست تشخیص مولکولی کرونا 

را تصویب کرده و منتظر تصویب این مصوبه در هیئت دولت و ابلاغ آن هستیم.
سیامک سمیعی افزود: قیمت انجام تست تشخیص کرونا )تست مولکولی پی سی آر( در بخش خصوصی 
اکنون حدود 580 هزار تومان است البته برخی آزمایشگاه ها به بهانه های واهی هزینه های بیشتری از 

مردم می گیرند که تخلف است و با متخلفان برخورد می شود. در مورد انجام تست های 
سریع آنتی ژن کرونا در بخش خصوصی هنوز تصمیمی گرفته نشده، چون هنوز کیت 
های آن وارد کشور نشده و به همین علت هنوز تعرفه ای برای انجام تست سریع کرونا در 

بخش خصوصی تعیین نشده است.
وی گفت: با مصوبه شورای عالی بیمه قرار اســت هزینه انجام تست پی سی آر در بخش 
خصوصی به میزان قابل توجهی کاهش پیدا کند. این مصوبه دو هفته پیش به هیات دولت 
رفته و با تصویب و ابلاغ هیات دولت به زودی هزینه تست کرونا در بخش خصوصی کم می 

شود.
مدیرکل آزمایشگاه مرجع سلامت وزارت بهداشت افزود: هزینه تمام شده انجام تست پی سی 
آر در بخش دولتی حدود 250 هزار تومان است که البته چون وظیفه حاکمیتی است هزینه 
ای از مردم گرفته نمی شود و با دستور وزیر بهداشت کسانی که در اولویت تشخیصی هستند، 
تســت کرونا به صورت رایگان برای آنها در بخش دولتی انجام می شود و هزینه آن را وزارت 

بهداشت و بیمه ها پرداخت می کنند.
وی افزود: در مصوبه شورای عالی بیمه سلامت مکانیزمی برای تعیین هزینه تست کرونا تعریف 
شده که با توجه به هزینه تمام شده تست که نرخ ارز هم در آن تاثیر دارد، می توانیم هر سه ماه 

یکبار هزینه انجام تست را تعدیل کنیم.
سمیعی پیش از این به خبرنگار ایرنا گفته بود: اکنون روزانه حدود 25 هزار تست کرونا در کشور انجام می 
شود و با خرید کیت و دستگاههای پی سی آر جدید قرار است به حدود 50 هزار تست در روز برسد. علاوه 

بر آن قرار است تا حدود دو هفته آینده بین دو تا سه میلیون کیت تشخیص سریع آنتی ژن ویروس کرونا از 
کره جنوبی وارد کشور شود و با توزیع آنها در مراکز بهداشتی ۱6 ساعته تعداد تست های تشخیصی کرونا 

در کشور به حدود ۱00 هزار تست در روز برسد.
وی گفت: نمونه گیری با کیت های تشخیص سریع کرونا به روش آنتی ژن درست مانند نمونه گیری 
تست مولکولی »پی سی آر« از انتهای بینی انجام می شود و بین ۱5 تا 30 دقیقه طول می کشد تا نتیجه 

تست مشخص شود.
 از زمان شروع اپیدمی کرونا در ایران تاکنون پنج میلیون و 424 هزار و 47۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشور به روش پی سی آر انجام شده و از این طریق 738 هزار و 322 بیمار مبتلا به کرونا تشخیص داده 
شده اند. مثبت بودن تست پی سی آر مبنای اعلام آمار کرونا است. بر این اساس آمار فوتی های کرونا نیز 
در کشور بر مبنای نتیجه آزمایش پی سی آر کرونا اعلام می شود و فوتی هایی که تست آنها منفی بوده در 
آمار مبتلایان و فوتی ها ثبت نمی شوند، بنابراین تاکنون 40 هزار و 582 نفر در کشور به علت کرونا جان 
باخته اند.به گفته مدیرکل آزمایش مرجع سلامت وزارت بهداشت هم تست های »پی سی آر« و هم تست 
های تشخیص سریع، منفی کاذب دارند. میزان منفی کاذب تست ها به حدود 30 تا 40 درصد می رسد. 
نحوه نمونه گیری دقیق مهم است همچنین افرادی باید برای تست انتخاب شوند که حداقل چهار یا پنج 
روز از شروع علایم آنها گذشته باشد زیرا در روز اول ورود ویروس به بدن ۱00 درصد نتیجه تست ها منفی 
می شود و به مرور تا 5 روز بعد میزان مثبت شدن نتیجه تست به حدود 60 درصد می رسد اما همچنان 
حدود 40 درصد نتیجه تست ها منفی کاذب است. افرادی که علایم دیگر کرونا را هر چند خفیف دارند 

اما نتیجه تست آنها منفی است.

آزمایش کرونا ارزان می شود

اصلی ترین درمان کرونا 
بر پایه اکسیژن درمانی و 
مراقبت های پزشکی است 

این روزها آمار مرگ ومیرهای ناشــی از 
کرونا به اوج خود رســیده است. براساس 
گزارش های سخنگوی وزارت بهداشت و 
درمان تعداد مرگ ومیرهای روزانه به بیش 

از 450 نفر در روز رسیده است. 
 پیام طبرسی، رئیس بخش بیماری های 
عفونی بیمارستان مسیح دانشوری، درباره 
اینکه چه افرادی در صورت ابتلا به کرونا 
باید به مراکز درمان مراجعه کنند، گفت: 
افراد در صورت بروز احســاس فشــار در 
قفسه سینه، نفس تنگی، تندی تنفس، 
خفگی، تغییرات در ســطح هوشیاری و 
خواب آلودگی باید بــرای درمان به مراکز 

درمانی مراجعه کنند.
او درباره اثربخشی داروها در درمان کرونا 
توضیح داد: داروی خاصی برای درمان کرونا 
وجود ندارد. هم اکنون داروهایی همچون 
رمدیسیویر، اینترفرون و... در روند درمان 

برخی افراد تاثیرگذار است.
طبرســی افزود: اصل درمان مبتلایان به 
کرونا بر پایه اکسیژن درمانی و مراقبت های 
پزشکی است.به گفته این پزشک متخصص 
عفونی، در شرایط کنونی به  دلیل شلوغی 
بیمارســتان ها این اماکن به محل شیوع 
ویروس کرونا تبدیل شده و برخی از افراد از 

رفتن به مراکز درمانی ممانعت دارند.
افراد بیمار در مراحل اولیه بیماری به مراکز 

درمانی مراجعه کنند
طبرســی درباره اینکه چه افرادی باید به 
مراکز درمانی مراجعه کنند، گفت: افراد 
در صورت بیماری باید بــه مراکز درمانی 

مراجعه کنند. بیماری کرونا خطرناک 
است.

این پزشک عفونی ادامه داد: بسیاری از افراد 
در خانه مانده و با کاهش سطح اکسیژن به 
مراکز درمانی مراجعه می کنند. اغلب این 
افراد در حالی به مراکــز درمانی مراجعه 
می کنند که نمی توان کاری برای آنها انجام 
داد و میزان مرگ ومیر افزایش پیدا می کند.

وی افزود: باید افراد بیمار در مراحل اولیه 
بیماری به مراکــز درمانی مراجعه و برای 
درمان اقدام کنند، طبیعتا با تجویز دارو و 
گذراندن مراحل درمانی جلوی پیشرفت 

بیماری گرفته شود.
طبرسی در پاسخ به این سوال که می توان 
به کرونا به شکل خفیف مبتلا شد یا خیر، 
گفت: تاکنون علم به این درجه از یافته ها 
نرسیده اســت. بهترین اقدام پیشگیری 

برای مصونیت در برابر کروناست.

در زمان وجود علایم 
گوارشی کرونا چه 

غذاهایی مصرف کنیم؟
علایم گوارشــی مثل اسهال، یبوست، 
درد شکم و نفخ در یک سوم مبتلایان 
به کرونا می تواند بروز پیــدا کند و در 
طول این دوران می توان به نکات تغذیه 
ای ویژه ای توجه داشــت.بر اساس این 
مطلب که از ســوی فرناز نــوری زاده، 
متخصص تغذیه ورزشــی تهیه شــده 
آمده است: در حین اسهال دفع مایعات 
بســیار افزایش می یابد و باید مصرف 
مایعات را افزایش دهید تا از کم آبی در 
بدن جلوگیری کرده و آب از دست رفته 
نیز جبران شــود.همچنین می توانید 
زیر نظر پزشــک از محلول هــای او آر 

اس اســتفاده کنید که علاوه بر آب از 
دست رفته املاح و الکترولیت ها را نیز 
جبران می کند. می توانیــد از دوغ کم 
نمک نیز استفاده کنید و فراموش نکنید 
که مصرف نوشــیدنی های شیرین به 
بدتر شدن اســهال کمک می کند.در 
زمان اســهال از مصرف غذاهای سرخ 
شــده و هم چنین موادغذایی پرچرب 
باید پرهیز کنید و باید بدانید اســتفاده 
از لبنیات در زمان اسهال به بدتر شدن 
اوضاع کمک می کند. عدم اســتفاده از 
لبنیات و مشــتقات آن مثل پنیر و کره 
و بســتنی را باید رعایت کنید. البته از 
ماست های پروبیوتیک و دوغ می توانید 
استفاده کنید. در زمان اسهال استفاده 
از میوه جات و سبزیجات و حبوبات به 
علت فیبر بالایی کــه دارند می تواند به 
بدتر شدن اسهال منجر شــود.از میوه 

موز مــی توانید اســتفاده کنید، هم 
چنین پوره سیب بسیار مناسب است  و 
میوه سیب فیبر بالایی دارد اما هنگامی 
پخته می شود می تواند به راحتی هضم 
شود و برای زمان اسهال مناسب است، 
البته فراموش نشــود کــه نباید به آن 
شــکر اضافه کرد. از برنج ســفید و نان 
های ســفید مثل نان لواش و نان های 
ساندویچی و نان تســت استفاده کنید 
و استفاده از نان ســبوس دار مثل نان 
سنگک  توصیه نمی شود.عدم مصرف 
نوشیدنی های شــیرین مانند قندها و 
محصولات حاوی شکر و شیرینی جات 
هم چنین قهوه و کافئیــن و.... باید در 
رژیم غذایی مبتلایان رعایت شود و از 
مرغ به صورت ســوپ مرغ رقیق شده 
یا به صورت بخارپــز و آب پز در برنامه 

غذایی مبتلایان نیز استفاده کنید.

گزارش

استخدام حسابدار خانم مسلط به 
نرم افزار پارسیان در اصفهان

موبایل 0۹۱33۱8۹287

استخدام مهندس IT در شرکت 
دانش بنیان افساکو در اصفهان

تلفن 03۱36644642

استخدام سرپرست فروش در شرکت 
دنیا پخش در اصفهان
تلفن 03۱3۱3۱۱557

استخدام کارگر خط تولید با حقوق اداره 
کار ،بیمه و مزایا در شرکت دیسانور

تلفن 03۱464۱2362

استخدام فروشنده در فروشگاه چرم 
کروکو در اصفهان

تلفن 02۱۹۱070006

استخدام کارشناس فروش خانم در گروه 
صنعتی آریا نوین پارسه در اصفهان

واتساپ 0۹۹0۱0303۹8

استخدام اپراتور دستگاه و کارگر 
بسته بند در اصفهان
تلفن 03۱۹50۱0۹44

استخدام مسئول بازاریابی، لوله کش، 
کارشناس تضمین کیفیت، مهندس 

مکانیک در داروسازی گل دارو 
hr@goldaruco.com
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 Iran nanofabrics 
find in global 
markets
An Iranian knowledge-
based company, which 
has been successful in 
exporting its nano fabric 
materials to neighboring 
states, has been targeting 
European and North 
American countries.
Managing Director of 
the company, Mahmoud 
Zarrabi, says that his team 
has achieved such a success 
despite difficulties.
Zarrabi referred to the 

coronavirus pandemic 
as the main obstacle to 
exports.
As he said, Iran's domestic 
economy should not rely 
on oil but on other products 
including fabrics whose 
market has a bright future.
Iraq, Pakistan and 
Afghanistan are among 
the neighboring countries 
which receive Iran's 
exported nanofabrics 
items; while the country 
has targeted the 
Netherlands, Canada, 
Austria and Bulgaria for its 
products.

Chinese eager to 
involve in Iran 
mining sector
Head of Mines and Mineral 
Industries Commission 
of Iran Chamber of 
Commerce says Chinese 
are eager to invest in Iran’s 
mining sector, adding 
the arrival of foreign 
investment is a win-win 
interaction for the country.
Speaking to ILNA, Bahram 
Shakoori said that while 
the 25-year agreement 
between Iran and China 
is talked, Chinese are 
interested in investing in 
different sectors especially 
in Iran’s mining and 
mineral industries and 
some lucrative projects 
for foreign investment 
in the mineral industries 
are to be presented to the 
Chinese investors.
On the probable effects of 
Joe Biden victory in the U.S. 
election and reduction of 
sanctions, he said it seems 
Democrats and Biden 
have promised to rejoin 
the JCPOA and likely with 
the U.S. return to the JCPOA 
and its commitments to 
the P5+1, sanctions would 
lessen, and ultimately 
foreign companies, 
which have experience of 
cooperation in Iran and 
left the country due to 
sanctions, may return to 
Iran market.
Shakoori added that if by 
Biden’s presidency and 
his return to the JCPOA the 
ground is paved, some of 
the European, Asian, and 
other countries are keen 
to invest in Iran’s mining 
and mineral industries 
sector because this is 
an attractive sector for 
investors.
He said the arrival of 
foreign investments into 
the country is helpful 
and it will definitely 
accelerate the country’s 
development.
Shakoori added that 
it is natural that foreign 
investors are after their 
own profits but this can 
be a win-win interaction 
as our country is a 
developing country and 
it makes more profits for 
investors. He noted that 
country has many projects 
for investment but its 
resources are limited and 
this investment is not 
limited only to the financial 
one and the country needs 
import of technology 
which can be important 
for the country.
He went on to say that 
almost 50 percent of the 
mines in the country 
are closed because of 
a lack of sanctions and 
lack of machinery and 
equipment.
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Iran’s Foreign 
M i n i s t e r 
M o h a m m a d -
Javad Zarif and his 
a c c o m p a n y i n g 
political and 
e c o n o m i c 

delegation made a 
visit to Islamabad last 
Tuesday and met with 
high-ranking officials of 
Pakistan, including Prime 
Minister Imran Khan, 
Foreign Minister Shah 
Mahmood Qureshi, and 
Army Commander General 
Qamar Javed Bajwa. 
Zarif had already visited 
Pakistan 10 times.  
Pakistan is one of the most 
important neighbors of 
Iran and its population, 
about 212 million, is more 
than all the other countries 
that have land border with 
Iran.
However, level of trade with 
Pakistan is not satisfactiry 
for Iran. Iran ranked the 
30th exporter to Pakistan 
in 2018 and provided only 
0.6% of the needs of the 
most populated neighbor. 
The number is tiny for a 
country that has 900 km of 
land border with Iran.  
Therefore, the 11th trip of 
Zarif to Islamabad should 
be seen as one to discuss 
economic relations. 
Business Recorder wrote, 
“Pakistan and Iran are 
said to have discussed 

different ways and means 
to enhance bilateral trade 
through barter mechanism 
due to absence of banking 
channels.”
The Business Recorder 
said, “Both countries 
discussed different options 
during two-day visit of 
Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif. 
Prime Minister Advisor on 
Commerce and Investment, 
Abdul Razak Dawood also 
discussed bilateral trade 
relations informally with 
the visiting Iranian Foreign 
Minister.”
Saying that presently, 
informal trade between 
Pakistan and Iran is far 
higher than formal trade, it 
added, “Interestingly, both 
countries have complaints 
against each other on 
informal trade/smuggling 
which is hitting their formal 
economies.”
Iranians argue that 
Pakistani smuggled 
products can be found in 
Tehran's bazaars and on 

the other hand, Iranian 
oil and other goods are 
also available in every 
part of Pakistan. Also, 
Iranian fruits are being 
smuggled into Pakistan 
through Afghanistan 
without payment of duty 
which hurts the interests 
of Pakistani farmers 
especially in Baluchistan.
The Business Recorder 
also wrote, “The sources 
said, in order to finalize 
the Free Trade Agreement 
(FTA) with Iran, a couple of 
meetings of the Technical 
Negotiating Committee 
(NNC) have been held since 
2016. Draft of FTA in goods 
and Mutual Recognition 
Agreement (MRA) on 
Technical Barriers to Trade 
(TBT) and sanitary and 
phytosanitary have been 
shared.”
“However, Pakistan 
maintains that Iran 
should take measures 
to fully operationalize 
existing Preferential Trade 
Agreement (PTA) until FTA 

is finalised.”
Iran can meet Pakistan’s 
need for oil “at a 
comparatively cheaper 
price”, and there has always 
been demand of medical 
and surgical instruments 
and Pakistani rice and fruits 
in Iran.
Pakistan is capable of 
meeting Iranian needs 
of these products by 
improving the requisite 
logistics and infrastructure 
in this regard, the article 
added.
If legal means of trade are 
not explored between Iran 
and Pakistan, the people 
residing near the borders 
are likely to get involved in 
exploring illegal means and 
channels of trading goods, 
which may ultimately give 
rise to the greater risks.
The main obstacle for trade 
between Iran and Pakistan 
is the banking sanctions, 
which can to a large extent 
be overcome if there is 
mutual resolve for barter 
trade.

Iran eyes producing 
10mn tons of steel in 
PGMISEZ by 2025
 Deputy Minister of Industry, Mine and Trade 
said that it is expected that 10 million tons of 
steel would be produced in the Persian Gulf 
Mining and Metal Industries Special Economic 
Zone by 2025.
Khodadad Gharibpour made the remarks 
on Sat. and added, “Under the Development 
Outlook Vision in 2025, it is predicted that the 
annual production capacity of steel in Persian 
Gulf Mining and Metal Industries Special 
Economic Zone will hit 10 million tons.”
Increasing import of raw materials and 
also exporting manufactured products 
are prerequisites for creating steelmaking 
capacity in the region, he added.
Paying due attention to the specialized 
infrastructures to realize the objective of the 
mining roadmap for the Persian Gulf Mining 
and Metal Industries Special Economic Zone 
is of the important programs in this field, 
Chief Executive of Iranian Mines and Mining 
Industries Development and Renovation 
Organization added.
The existence of huge energy resources 
including oil and gas, 8th Oil Refinery, Persian 
Gulf Star Refinery and gas refineries of 
Sarkhoun, Qeshm and Gurzin is one of the 
important factors distinguishing the special 
zone from other special zones of Persian Gulf 
littoral states, Gharibpour added.
Elsewhere in his remarks, Gharibpour pointed 
to the attraction of investment and added, 
“Success in attraction of investor is one of the 
most important achievements of Persian Gulf 
Special Economic Zone.”
Persian Gulf Special Economic Zone enjoys 
high potentials and capabilities in attraction 
of investor and has thus far showed acceptable 
performance in this regard, he added.

Rouhani: Next year 
budget bill aims to cut 
direct reliance on oil 
revenues
President Hassan Rouhani said on Saturday 
that Iran’s next year budget bill aims to fully 
stop the country’s direct reliance on oil 
revenues.
The president made the remarks speaking 
during the 181st session of the government’s 
Economic Coordination Headquarters.
Rouhani said that the main goals of the 
country’s next year budget bill are to reduce 
the costs and increase incomes, lessen the 
government's role in the economy, promote 
e-governance, cut reliance on oil revenues, 
pave the way for a production boost and 
implement the general principles of resistance 
economy.  
He also said that the next year budget bill will 
focus on long-term growth through more 
focus on non-oil exports, more active fight 
against COVID-19 and reducing its negative 
impacts on the country’s economy, facilitating 
business activities, and paying attention to 
people's livelihoods with the priority of basic 
commodities.
The President further highlighted the need 
to reduce tariffs in bilateral agreements to 
promote trade relations with neighboring and 
Eurasian countries.

Iranian trade with Pakistan has decreased due to 
smuggling and US sanctions so the two neighboring 
countries have decided to look into various methods of 
trade, especially barter system.

Iran, Pakistan develop barter trade
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Prime Minister 
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Abdul Razak 
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bilateral trade 
relations 
informally with 
the visiting 
Iranian Foreign 
Minister.”
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 Iran's economy 
should not be 
tied to White 
House
 Iranian Parliament Speaker 
said that Iranian people's 
livelihoods should not be tied to 
the victory or defeat of anyone 
in the White House.
Referring to the US presidential 

election, Mohammad Bagher 
Ghalibaf said, "The recent US 
election and the events before 
and after it were instructive. 
The US, which for years hid its 
structural, social, political and 
economic problems with its 
media power, was now exposed 
to the world's public opinion."
"The real US, which, along 
with its economic and military 
strength, is embroiled in deep 
social divisions and structural 

discrimination, is a long way 
from a dramatic US. The real 
picture of US showed the 
declining trend of this country 
in front of the eyes of the world's 
oppressed," he added.
"As my dear brother Seyyed 
Hassan Nasrallah said a few 
days ago, we are happy with the 
defeat of the killer of Lt. General 
Soleimani and Abu Mehdi al-
Muhandis," Ghalibaf noted.
He highlighted, "We blame the 

corrupt regime in the United 
States for their misdeeds, and 
they must withdraw their forces 
from the region."
"Although we are happy with 
the defeat of the gambler 
Trump, we deeply believe that 
people's lives and livelihoods 
should not depend on the 
victory or defeat of anyone 
in the White House," the 
Parliament Speaker said.



The streets of 
Washington, DC 
were filled with 
US flags and 
MAGA banners 
as Trump 
s u p p o r t e r s 

marched to protest 
Joe Biden’s declared 
victory, which they see as 
fraudulent. Crowds sang 
and prayed, and several 
fistfights broke out, RT 
reported.
Billed by its organizers 
as the “the biggest 
Trump rally in 
history,” Saturday’s 
#Mill ionMAGAMarch 
drew enormous crowds 
of President Trump’s 
supporters to the nation’s 
capital on Saturday, 
where they gathered 
at Freedom Plaza to 
protest what they see as a 
fraudulent election.
White House Press 
Secretary Kayleigh 
McEnany claimed 
that “more than one 
million” marchers 
showed up. More 
conservative estimates 
put the attendance 

in the thousands, but 
aerial shots of the march 
showed crowds that 
appeared to dwarf the 
tens of thousands drawn 
to Trump’s final slew 
of campaign rallies last 
month.
Shortly after the rally 
kicked off at noon, 
Trump’s supporters 
launched into a rendition 
of ‘The Star-Spangled 
Banner’. When the 
marchers headed toward 
the Supreme Court 
afterwards, chants of 
“stop the steal” and 
“Fox News sucks” were 
sounded out – the latter in 
reference to Fox’s recent 
shift away from its usual 

enthusiastic support for 
the president.
After arriving at the 
Supreme Court, the 
crowd prayed that God 
“reveal all the corruption 
and fraud in this election, 
and show everyone your 
will.” 
The atmosphere wasn’t 
all festive, though. Small 
groups of black-clad 
c o u n t e r - p r o t e s t e r s 
showed up to picket 
the rally, and scuffles 
broke out between both 
sides. DC police quickly 
broke up any violence 
and kept the counter-
protesters away from a 
large contingent of right-
wing Proud Boys, who 

have clashed with Antifa 
rioters at violent rallies 
across the country over 
the last four years.
Trump himself drove 
past the rally earlier on 
Saturday, waving to his 
supporters from the 
presidential motorcade. 
“People are not going 
to stand for having this 
Election stolen from 
them by a privately 
owned Radical Left 
company, Dominion,” he 
later tweeted, referring 
to the voting machine 
firm whose hardware 
was used in 28 states 
and has been blamed for 
awarding Biden votes 
through “glitches.”

Iran to Sign Military Cooperation 
Deal with Iraq: Top General
 Chief of Staff of the Iranian Armed Forces Major General 
Mohammad Hossein Baqeri unveiled plans for signing 
an agreement with Iraq on military and defense 
cooperation.
Speaking to reporters after a meeting with Iraq’s defense 
minister in Tehran on Sunday, Major General Baqeri said 
Tehran and Baghdad have drafted a document on military 
cooperation, which is being finalized and will be signed 
in the near future.
On the meeting with Iraqi Defense Minister of Iraq Lt. 
General Juma Anad Saadoun, the top Iranian commander 
said they have discussed various topics relating to 
defense industries, security of common border, exchange 
of experiences, training programs, and holding joint 
military exercises.
Highlighting Iran’s support for Iraq’s security and its 
battle against terrorism in the past years, Baqeri said 
such cooperation would strengthen the security of Iraq 
considering that the US is pushing for a resurgence of 
terrorists in the region.
He also gave an assurance that the Iranian Armed Forces 
will continue supporting the “Iraqi brothers” in training, 
operational and advisory fields whenever necessary.
Power shift in White House not 
important for Islamic Republic
The Spokesman of Parliaments’ Independent Faction 
said that any change in the white house doesn’t matter to 
the Islamic Republic of Iran and the US election doesn't 
exhilarate Iranians in no way.
The weekly meeting of the Parliaments’ Independent 
Faction held with the presence of Iranian Deputy Foreign 
Minister Abbas Araqchi, Jaber Ansari, and Deputy 
Foreign Minister for legal, consular, and Parliamentary 
Affairs, Gholamreza Nouri Ghezeljeh said.
“In this meeting, everyone agreed that the principled 
policies of the White House towards the Islamic Republic 
of Iran will not change, therefore, Iran must deal with 
every aspect of this issue with a more sensitive and 
accurate manner", he added.
Stressing that any change in the white house doesn’t 
matter to the Islamic Republic of Iran and the US election 
doesn't exhilarate Iranians, he said, “However, we must 
make the most of every possible opportunity ahead so as 
to meet our national interests.”
Hashd al-Sha’abi dismantles  
The commander of Hashd al-Sha’abi in Iraq's Diyala 
announced the dismantling of the largest ISIL terrorist 
network in the province.
Talib al-Mousavi, the commander of Hashd al-Shaabi's 
operation in Diyala said that the largest remaining 
network of ISIL terrorists in the province was dismantled 
during the pre-emptive operation.
In an operation in the Khanaqin area of Diyala province, 
intelligence forces clashed with the terrorist group, 
inflicting deadly blows on them and seizing large 
quantities of weapons and military equipment, he added.
According to the commander, ISIL forces planned to 
carry out terrorist operations against civilians in Diyala 
province, which failed with this pre-emptive operation.
Last week, Iraq’s Popular Mobilization Units (PMU), 
also known as Hashd al-Sha’abi launched an anti-ISIL 
operation in Diyala Province.

Clash erupts between extremists in 
Washington

Supporters of Donald Trump participated in a "Stop 
the Steal" protest outside the US Supreme Court in 
Washington, DC on Saturday.
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Iran ready to meet Iraqi 
Army's needs: Def Min.
Iranian Minister of Defense Amir Hatami, in a meeting with his 
Iraqi counterpart Juma Inad Saadoun, said Iran, with its plenty 
of capacities and infrastructure, is ready to meet the needs of 
the Iraqi Armed Forces.
In this session, Amir Hatami commemorated the resistance's 
martyrs, especially the martyrs Lt. Gen. Qasem Soleimani and 
Abu Mehdi Al-Mohandes, saying: "These two commanders 
have done great to secure the Iran and Iraq, the region and the 
humanity.”
Amir Hatami, stating that today Iraq enjoys better security than 

in the past, said: "We continue to support the political process 
and the stability and security of Iraq and the territorial integrity 
of our neighbor."
The Minister of Defense of Iran noted: "To ensure the region's 
security, good cooperation has been established between Iran 
and Iraq in the fight against terrorism. The development of 
Iraq is necessary for establishing stability and security there, 
and we are ready to participate in the reconstruction and 
development of Iraq.”He also stated: Insecurity and instability 
in the region have not been limited to recent years and decades; 
Unfortunately, this situation has more or less existed in the past 
due to the intervention of foreigners, colonial and arrogant 
powers, and today the region is going through susceptible and 

difficult conditions.
"If there were not for the 
resistance of the Iraqis 
and Syrians against the 
aggressors and criminal 
terrorists, the region might 
have been in an unknown 
and dangerous situation," 
He noted."The world powers 
policy, especially the US the great 
Satan, has shown that they have 
long-term plans to destabilize the region," 
he said.

Shortly after the 
rally kicked off 
at noon, Trump’s 
supporters 
launched into a 
rendition of ‘The 
Star-Spangled 
Banner’. 
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Baghdad needs 
Tehran’s support, 
cooperation: Iraqi 
senior MP
Iaqi Member of 
Parliament and 
Commissioner of 
Foreign Policy Amer 
al-Fayez told IRNA 
on Sunday that Iraq 
needs Iran’s support 
and cooperation.
Speaking to IRNA on 
the occasion of Iraqi 
Defense Minister Lt. 
General Juma Anad 
Saadoun’s visit 
to Tehran, Amer 
al-Fayez said that 
relations between 
the two brotherly and 
friendly countries of 
Iran and Iraq serve 
the interests of both 
nations.
Al-Fayez said that 
the relationship 
between Iran and 
Iraq formed after the 
downfall of former 
Iraqi dictator Saddam 
Hussein, which is 
a historic event and 
that Iraqi defense 
minister’s visit to 
Tehran is in line with 
strengthening the ties 
and development of 
cooperation.
He said that Iran and 
Iraqi nations enjoy 
historical affinities 
preparing the grounds 
for close cooperation 
beneficial to both 
countries, adding 
that Iran is now stable 
country and advanced 
in military industry.
Saying that Iraq is in 
need of cooperation 
with regional friendly 
countries, especially 
Iran, he added that 
history testifies that 
when the Daesh 
terrorist group set 
foot in Iraq, Iran 
took a different and 
honorable stance.
Iran sent military 
advisors, money, and 
weaponry to Iraq 
and trained the Iraqi 
forces to prevent ISIS 
advances poised to 
capture Baghdad, he 
said, adding that what 
Iran did served the 
entire world, not just 
Iraq.
With regards to 
Iran’s proposal to the 
regional countries for 
collective cooperation 
to ensure security of 
the region, he said 
that the suggestion 
made by Iran boosted 
morale of the regional 
countries and that 
Iran invited the 
regional countries to 
become self-sufficient 
as Iran has done.
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 Iranian Speaker: Biden’s 
Admin Must Rejoin JCPOA 
Unconditionally
 Speaker of the Iranian Parliament Mohammad Baqer Qalibaf 
urged the new US administration to resume honoring the 2015 
nuclear deal without any preconditions and make up for the 
harm its predecessor has done to the people of Iran.
Addressing a parliamentary session on Sunday, Qalibaf said 
practical measures, not “futile rhetoric and claims”, would 
prove US president-elect Joe Biden’s sincerity as he has 
pledged to adopt an approach different from the incumbent 
US president. 
Biden’s planned policies have already been carried out, the 
speaker said, adding that if Biden is really committed to an 

agreement that he has already signed with Iran as the vice-
president of the previous US administration, he must now 
fulfill the JCPOA commitments unconditionally and make 
up for the damages to the Iranian people caused by the US’ 
withdrawal from the deal.
Iran has been under a series of illegal sanctions imposed by 
Washington since 2018 when US President Donald Trump 
withdrew his country from the 2015 nuclear deal, officially 
known as the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA).
The US unleashed the so-called maximum pressure campaign 
and targeted the Iranian nation with the “toughest ever” 
restrictive measures.
In recent months, Washington has been tightening its 
oppressive sanctions against the Islamic Republic, defying 
warnings from Tehran and international human rights 
organizations that the restrictions are severely hampering the 

Iranian 
health sector's fight against 

the coronavirus outbreak.

News

Shamkhani 
reaffirms support 
for Iraqis' 
determination, 
security

Secretary of Iran’s Supreme National 
Security Council (SNSC) Ali Shamkhani 
stressed that supporting Iraqi people's 

determination and security is Iran's 
sustainable policy, saying defense and 
security cooperation guarantees Iraqi 
stability and security.
He made the remarks in a meeting with 
Iraqi Defense Minister Juma Inad.
Shamkhani called for promoting and 
institutionalizing defense and security 
relations to strategic level.   
He recalled Iran-Iraq good cooperation in 
fighting systematic terrorism of the US and 
its allies in the region and Iran's support 
for saving Iraqi cities from being occupied 
by ISIS terrorists.He noted that creating 
dispute and conflict have been one of US 
objectives since its presence in West Asia.
He urged all regional states to exercise 
vigilance to thwart sinister conspiracy of 
terrorism.
Shamkhani said that Iran will firmly stand 
up to any attempts to disrupt security in 
the two countries.

He termed expulsion of US military 
forces from the region as one of the most 
important parameters for maintaining 
peace and calmness.
Juma Inad, for his part, appreciated Iran's 
all-out support and assistance with 
regard to eradicating terrorism in Iraq and 
emphasized reinforcing relations between 
Iran and Iraq especially in military and 
security fields.
He stressed that no third country will be 
able to influence Iran-Iraq relations, saying 
both sides' experience in fighting Daesh 
indicated that it is possible to confront 
crises with joint cooperation and to create 
suitable opportunities for maintaining 
cooperation in other fields.
Iraqi Minister of Defense Juma Inad 
arrived in Tehran on Saturday evening 
at the official invitation by his Iranian 
counterpart Brigadier-General Amir 
Hatami.



Iran makes advances to produce COVID-19 vaccine
 Iranian researchers have made advances to produce vaccine for coronavirus disease 
(COVID-19).Now eight Iranian-made vaccines have been registered as COVID-19 
vaccine candidates by the World Health Organization along with their Chinese, Russian, 
American and German vaccines.  Some 52 million people have been infected with the 
disease so far across the world with nearly 1.3 million people deaths. The virus has even 
become more aggressive n Iran these days as the daily death toll is now near 450 with the 
total fatalities in the country being more than 41,000.  Experts say that mass production of a vaccine would 
take 12 to 15 years at a normal time but the time will be reduced significantly due to the emergency.Kianous 
Jahanpour, the spokesman of Food and Drug Administration of Iran, tweeted on Saturday that eight Iranian-
made vaccines have been registered as COVID-19 vaccine candidates by World Health Organization, while 
eight other Iranian vaccines are on the verge of being enlisted as candidate vaccines by the WHO.

 Iranian Head of 
Astronomical Union 
of Teachers Hassan 
Baghbani said on Sunday 
that the body together 
with Bushehr research 
center have taken official 
seat in the International 
Astronomical Union.
Speaking to IRNA, 
Baghbani said that IAU 
is the main body for 
astronomical activities 
making decisions 
at international 
level.According to 
its official website, 
“The International 
Astronomical Union 
(IAU) was founded in 
1919. Its mission is to 
promote and safeguard 
the science of astronomy 
in all its aspects, including 
research, communication, 
education and 
development, through 
international cooperation.
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Saudi security forces launched arrest 
campaigns since February 2019, against 
68 Palestinians and Jordanians residing 
in Saudi Arabia and Saudi sponsors and 
detain them in different prisons, including  
Al-Ha'ir, Asir, Abha and Dhahaban prisons, 
AOHR said in a statement on Sunday, Al 
Masirah TV network reported.  
“Some of the detainees remained in 
solitary confinement,” it added. “The 
detainees have been held without charges 
or being brought before the courts. 
Moreover, they have been deprived of 
the right to visitations or contacting their 
families.”
The statement said that over a year after 
their arrest, the Saudi Public Prosecutor 
in Riyadh charged many of them with 
loose charges, most notably affiliating to a 
terrorist entity, supporting and financing 
it.
The origination pointed out that most 
of the detainees have been subjected to 
enforced disappearance, humiliation, 
torture and other cruel and inhuman 
treatment for months. In addition to this, 
they were deprived the right to appoint 
lawyers to defend them during the first 
court hearing, as the Saudi authorities 
prevented lawyers from representing 
them or attending court sessions.
“The detainees were transferred in groups 
from Jeddah to Riyadh to attend their 
court sessions before the Specialized 
Criminal Court, despite the outbreak of 
the coronavirus and the seriousness of 
its impact on the lives and health of the 
detainees, especially the sick and the 
elderly,” it confirmed.
“On November 04, 2020 the third court 

hearing was held and will continue to 
convene until November 23, 2020.”
AOHR confirmed that the trials against 
Jordanian and Palestinian detainees are of 
a political nature and are not legally based, 
while the authorities are attempting to 
give it a criminal nature to distort their 
image and justify the violations they were 
subjected to.
All the detainees are legally residing in 
Saudi Arabia with valid residency permits 
and have not committed any violation of 
Saudi law.
The Saudi authorities rejected all 
mediation attempts and all calls for the 
release of the detainees.
AOHR launched a campaign of solidarity 
with the Palestinian and Jordanian 
detainees in Saudi Arabia, where it called 
on all activists, human rights and civil 
society organizations, journalists and 
media interested in human rights, to 
support the campaign by all means in 
order to form a public opinion calling for 
the release of the detainees and ensure 
that they are enabled to all legal and human 
rights.
 It also called on the Palestinian and 
Jordanian ministries of foreign affairs and 
all concerned authorities to priorities the 
issue of the detainees and establish contact 
with the Saudi authorities in these regards.
 AOHR renewed its call on the international 
community to condemn the grave human 
rights violations committed by the Saudi 
authorities, to put an end to it and to press 
it to immediately release all arbitrary 
detainees.

Leader of the Oxford University and 
AstraZeneca-backed trial, Professor Andrew 
Pollard, says the team is 'optimistic' about 
getting the go-ahead for the 'miracle' vaccine 
by Christmas time.
The academic says their anti-viral would 
be ten times cheaper than Pfizer's product - 
which requires two injections several weeks 
apart and has to be stored at -78C.
He told the Sun their vaccine is stored at 
'fridge temperature' and is very close to 
demonstrating 'efficacy' - which Pfizer proved 
on its own version on Monday. 
Professor Pollard said: 'We have been working 
tirelessly all year and can't wait to see the 
results in the months ahead, the Daily Mail 
reported.
'We are a small academic team in Oxford. It is 
a miracle that we have been able to conduct 
large scale trials in record speed.
'Our partner AZ will deliver the vaccine on a 
not-for-profit basis.'
It comes after the Government said a further 
462 people had died within 28 days of testing 
positive for COVID-19 as of Saturday.
As of 9am on Saturday, there had been 
a further 26,860 lab-confirmed cases of 
coronavirus in the UK, slightly down from 
27,301 on Friday.
And British drugs giant GlaxoSmithKline 
has raised hopes of another COVID vaccine 
being made available early next year after 
revealing that it has already manufactured 
'millions of doses'.Roger Connor, its president 
of global vaccines, told The Mail on Sunday 
that GlaxoSmithKline (GSK) had launched 
mass production and was now set to move into 
the final stage of trials.
'We're already getting into the millions of 
doses manufactured,' he added. 'We're fully 
resourced and moving – in fact, we were 
celebrating starting up our Belgium facility 
the week before last.

'You can imagine the sense of pride that 
creates in people working on it. They are 
completely buzzing because they know 
they're going to make a difference.'
It comes after American giant Pfizer last 
week revealed its COVID vaccine is 90 per 
cent effective and could be available before 
Christmas.
GSK has committed to producing a billion 
doses of its jab next year and has previously 
said it was aiming for safety approval in the 
'first half of 2021'.
However, news of the ramp-up in 
manufacturing and progression of the 
trials will raise hopes the company can 
gain approval even earlier, opening up the 
possibility that its vaccine could be available 
by the spring.
The results of trials by UK giant AstraZeneca 
and Oxford University – which are working 
together on a vaccine – could come as early as 
this week or next week. Meanwhile, America's 
Johnson & Johnson and Moderna are also 
thought to be nearing announcements.
GSK is working in three international tie-ups 
to develop an effective injection, all of which 
are set to move to the final stages of testing.
GSK is producing a so-called adjuvant – an 
ingredient used to create a strong immune 
response – which will be combined with 
antigens produced by French drugs firm 
Sanofi, Canada's Medicago and China's Clover 
Biopharmaceuticals, to create a vaccine. 
The vaccine is being made at sites across the 
UK, Europe, Canada and the US.The GSK-
Medicago trial of a plant-based vaccine is 
moving towards its final stages, with 30,000 
volunteers across North America, Latin 
America and potentially Europe included in 
the tests.Connor said trials for the GSK-Clover 
link-up will begin 'in a couple of weeks' and 
the GSK-Sanofi partnership could move into 
mass human testing 'in the next few weeks' 
after receiving encouraging results. He added: 
'We're looking for approval of our vaccines in 
that first half of 2021 – the world's going to 
need them.'

NGO Demands Release of Palestinian, 
Jordanian Detainees in Saudi Arabia

Hopes for British-Made COVID Vaccine by 
Christmas

The UK-based Arab Organization for Human Rights (AOHR) 
renewed its call on Saudi Arabia to release Palestinian and 
Jordanian citizens who have been detained in Saudi prisons 
for more than twenty months.

Tens of millions of British-made COVID19- vaccines could be 
rolled out by December, it has been claimed.

'We are a small 
academic team 
in Oxford. It is a 
miracle that we 
have been able 
to conduct large 
scale trials in 
record speed.

The Saudi 
authorities 
rejected all 
mediation 
attempts and 
all calls for the 
release of the 
detainees.



شناسایی مشمولان برق امید با راه اندازی سامانه برق من
سخنگوی صنعت برق، از شناسایی مشمولان برق امید با راه اندازی سامانه برق من خبر داد.

به گزارش صدا و سیما، مصطفی رجبی مشهدی گفت: در راستای اجرای طرح برق امید، شرکت توانیر اقدام به 
طراحی و راه اندازی سامانه ای کرده است که طبق آن مشترکان براساس میزان مصرف، تقسیم بندی و از این 
طریق مشترکان مشمول طرح برق امید با دقت بالا شناسایی می شوند. وی با اشاره به اینکه اپلیکیشن برق من 

با امکاناتی متنوع، مشترکان را برای کاهش مصرف برق راهنمایی می کند گفت: در واقع رفتار مشترکان تعیین 
کننده آن است که مشمول طرح برق امید )تخفیف صد درصدی بهای برق( می شوند یا خیر و به همین دلیل سامانه ای 

برای شناسایی و تفکیک مشترکان طراحی و راه اندازی شده است. رجبی مشهدی ادامه داد: با توجه به اطلاعات موجود، 
همزمان با ارسال صورتحساب برق مصرفی شهریور و مهر، پیامک هایی نیز برای مشترکان ارسال شده است که علاوه بر مشخص 

کردن میزان مصرف، قرارگیری آن ها در گروه های کم مصرف، خوش مصرف یا پرمصرف را هم اعلام کرده است. سخنگوی صنعت برق با 
اشاره به اینکه پس از قرائت کنتورها، اطلاعات وارد این سامانه می شود، افزود: با توجه به راه اندازی طرح برق امید از ابتدای آبان ماه، رفتار مصرفی 
مشترکان برق، که در قرائت بعدی خود را نشان خواهد داد، گروه مصرفی آنان را مشخص خواهد کرد. با توجه به اینکه در ماه های سرد قرار داریم، 

سیستم های روشنایی، یخچال و فریزر و تلویزیون و رایانه از مهمترین وسایل برقی است که می تواند در میزان مصرف برق مشترکان مؤثر باشد.

قیمت شکر نهایی شد
دبیر انجمن قند و شکر از نهایی شدن قیمت شکر برای صنوف، صنایع و مصرف کنندگان خبر داد و گفت: قیمت 

نهایی برای خانوار بدون تغییر نسبت به خردادماه هر بسته یک کیلویی ٨٧٠٠ تومان باقی ماند.
بهمن دانایی، دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر با اشاره به برگزاری جلسه ستاد تنظیم بازار و نهایی 
شدن قیمت شکر برای صنف، صنعت و همچنین خانوار، اظهار داشت: در این جلسه قیمت شکر تولید داخل 

درب کارخانه برای صنوف، صنایع و بصورت عمده، با حدود ٣۵٠ تومان افزایش نسبت به خردادماه ۶,۶۵٠ تومان 
تعیین شد. وی تصریح کرد: همچنین قیمت بسته یک کیلوگرمی شکر درب مغازه برای مصرف کننده نهایی بدون 

تغییر نسبت به خردادماه ٨٧٠٠ تومان تعیین شد. دانایی از ابلاغ قیمت های جدید در روز شنبه ٢٤ آبان ٩٩ خبر داد و 
گفت: با توجه به افزایش چشمگیر هزینه های تولید، نظر ما این بود که قیمت شکر برای صنوف و صنایع باید ۶٨٠٠ تومان باشد 

که متأسفانه مورد توافق قرار نگرفت. وی افزود: این مساله به زیان تولید است و به صنعت نیز خسارت وارد می کند. به عنوان مثال در خردادماه قیمت 
هر کیسه ای که شکر را در آن می ریزیم، ٢٠٠٠ تا ٢٠۵٠ تومان بود در حالی که همان کیسه الان ۵٠٠٠ تومان عرضه می شود و قیمتش ٢.۵ برابر شده 
است.  دانایی ادامه داد: همچنین قیمت لوازم یدکی، قطعات و سایر مواد اولیه نیز افزایش زیادی داشته اما متأسفانه ما نتوانستیم این مساله را در ستاد 

تنظیم بازار جا بیندازیم و آنان را قانع کنیم.

ایرناپلاس
گـــزارش
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بیشترین تأثیر منفی 
کرونا بر ثروت، در 

آمریکای لاتین دیده 
می شود؛ منطقه ای 

که در آن کاهش 
ارزش پول ملی و 

کاهش تولید ناخالص 
داخلی در کنار هم 

موجب کاهش ۱۲.۸ 
درصدی ثروت کل 

شد
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کاهش ۵0 درصدی 
خرید لوازم خانگی در 

بازار
دبیر انجمن صنفی توزیع کنندگان 
لوازم خانگی تهران گفت: این روزها 
در مقایســه با دو ماه گذشته، شاهد 
کاهــش ۵٠ درصدی خریــد لوازم 

خانگی در بازار هستیم.
اکبر پازوکی افزود: ایــن روزها بازار 
در رکود به سر می برد و به دلیل بالا 
بودن قیمــت لوازم خانگــی، به جز 
خانواده هایی که به دنبال تهیه جهیزیه 
برای نوعروسان خود هستند، در عمل 

تقاضایی وجود ندارد.
وی گفت: با این وجود، اما محصولات 
لوازم خانگــی بــه انــدازه کافی در 
ســطح بازار موجود اســت.پازوکی 
خاطرنشــان کرد: تولیدکننــدگان 
در ماه های گذشــته بــا وجود همه 
مشکلات از جمله کمبود تخصیص 
ارز و دشواری های تهیه مواد اولیه، با 
رشد تولید مواجه بودند و امروز به هیچ 
عنوان کمبودی در سمت عرضه وجود 
ندارد. وی ادامــه داد: به عنوان مثال 
کارخانجاتی داریم که در هفت ماهه 
امسال ۱٠٠ درصد به تولیدات شان 
نسبت به مدت مشابه پارسال اضافه 
شده اســت، یا برای نخستین بار دو 
شرکت صاحب نام داخلی خط تولید 
ماشــین ظرف شــویی را در کشور 
راه اندازی کردند. بررســی آمارهای 
رسمی منتشر شــده توسط وزارت 
صنعت، معدن و تجارت حاکی از رشد 
تولید تلویزیون، ماشین لباس شویی 
و یخچال و فریزر در ۶ ماه نخســت 
امسال نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته دارد. مطابق این آمارها، در 
۶ ماهه نخست امســال ۵٩٠ هزار و 
۵٠٠ دستگاه انواع تلویزیون در کشور 
تولید شــد. این آمار در مقایسه با ۶ 
ماهه نخســت ٩٨ رشد ٨٤ درصدی 
نشــان می دهد.در مدت یاد شــده، 
تولیدکنندگان داخلــی ٩۱٩ هزار و 
۶٠٠ دستگاه یخچال و فریزر تولید 
کردند که در هم ســنجی با پارسال 
رشــد ٣٧.۱ درصدی داشته است.

تولید ماشین لباس شویی نیز در نیمه 
نخست امسال رشد ۵٤.۵ درصدی 
در مقایسه با مدت مشــابه پارسال 
تجربه کــرد و به ٤۵٤ هــزار و ۱٠٠ 
دستگاه رســید. دبیر انجمن صنفی 
توزیع کننــدگان لوازم خانگی تهران 
در ادامه گفت: فروشندگان هیچ گاه 

تعیین کننده قیمت نیستند.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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 مؤسسه پژوهشی کردیت 
ســوئیس ثروت خانوار را 
این گونه تعریــف می کند: 
ارزش دارایی هــای مالی و 
دارایی های حقیقی مانند 

مسکن منهای بدهی.
این تعریف ثــروت خالص 
یا به طور خلاصه ثروت خانوار اســت که 
مانند دیگر ابعاد زندگی مان در طول حدود 
یک سال گذشته، تحت تأثیر همه گیری 
کرونا قرار گرفته است. مؤسسه پژوهشی 
کردیت ســوئیس برای یازدهمین سال 
متوالی، گزارش ثروت جهانی را منتشــر 
کرد. در گزارش امســال این مؤسسه، اثر 
کرونا بر ثروت و  توزیع آن مورد بررسی قرار 
گرفته است. ثروت، دارای نقش اساسی در 
تاب آوری مالی خانوارها و مبنای توســعه 
اقتصادی به ویژه در دوره های بحرانی است. 
سال گذشته میلادی، سالی استثنایی برای 
خلق ثروت بود که در آن ثروت کل در جهان 

تا ٣۶.٣ تریلون دلار افزایش یافت.
 همه گیری کرونا موجــب کاهش ۵.۱٧ 
تریلیون دلاری ثروت از ژانویه مارس ٢٠٢٠  

شد. با این حال، کاهش نرخ بهره و افزایش 
اعطای اعتبارات به عنــوان اقداماتی برای 
مقابله بــا همه گیری کرونا در بازگشــت 
بازارها، حفظ قیمت سهام و ارزش مسکن، 
موفق عمل کردند و بازگشت بازار سهام و 
افزایش قیمت مسکن در ماه مارس موجب 
شد بار دیگر ثروت کل افزایش پیدا کند و 
در پایان نیمه اول سال ٢٠٢٠، کمی بالاتر از 
سطح سال گذشته قرار گیرد.  در میانه سال 
جاری میلادی، ثروت کل در جهان ٠.٢۵ 
درصد بالاتر از سطح سال گذشته ایستاده 
اما رشــد آن از رشد جمعیت بزرگسال جا 
مانده؛ بنابراین ثروت متوسط، ٠.٤ درصد 

کاهش یافته است.

   اگر کرونا نبــود، ثروتمان چقدر 
بیشتر می شد؟

برآوردها نشــان می دهد اگر کرونا نبود، 
ثروت سرانه یا ثروت به ازای هر بزرگسال از 
٧٧ هزار و ٣٠٩ دلار در ابتدای سال ٢٠٢٠ 
به ٧٨ هــزار و ٣٧۶ دلار در پایان ماه ژوئن 
می رسید. اما این بیماری موجب شد ثروت 
متوسط به ٧۶ هزار و ٩٨٤ دلار کاهش یابد.

در واقــع کرونــا موجب از دســت رفتن 
٧.٢ تریلیون دلار از ثــروت کل یا ۱٣٩۱ 
دلار ثــروت از متوســط، در مقایســه با 
پیش بینی های گذشته برای سال جاری و 
بدون در نظر گرفتن همه گیری شده است.

 با این حال رشــد ٨.۵ درصدی ثروت کل 
در سال ٢٠۱٩ نســبت به سال ٢٠۱٨ به 

معنای آمادگی بیشــتر بــرای مواجهه با 
پیامدهای منفی همه گیری کروناســت. 
علاوه بر این، همه گیری کرونا موجب کنار 
گذاشتن پیش بینی ها درباره رشد ثروت در 
آمریکای شمالی شد و کاهش پیش بینی ها 
در دیگر مناطق، به جز چین و هند شــد. 
بیشــترین تأثیر منفی کرونا بر ثروت، در 
آمریکای لاتین دیده می شود؛ منطقه ای 
که در آن کاهش ارزش پول ملی و کاهش 
تولید ناخالص داخلی در کنار هم موجب 
کاهش ۱٢.٨ درصدی ثروت کل شد. یکی 
از تحولات قابل توجه امسال، افزایش نرخ 
پس انداز اســت. افزایش نرخ پس انداز به 
دلیل محدودیت های ناشی از کرونایی رخ 
داد که مصرف را کاهش و پرداخت وام های 
مسکن و اجاره را به تعویق انداخت و کاهش 
بیشتر مصرف در نیمه دوم ٢٠٢٠ را به دنبال 
داشــت. با این حال به نظر می رسد تأثیر 
افزایش نرخ پس انداز و کاهش مصرف در 
بلندمدت اندک باشد زیرا انتظار نمی رود 

محدود شدن مخارج مصرفی ادامه یابد.

   تأثیر کرونا بر قیمت دارایی ها
یکی از نخستین پیامدهای کرونا بر اقتصاد، 
تأثیر آن بر قیمت دارایی ها بود تا جایی که 
توانست خالص ثروت خانوارها را با کاهش  
٤.٤ درصــدی در طول ماه هــای ژانویه تا 
مارس به ۱٧.۵ تریلیون دلار برساند. با این 
حال، اقدامات دولت ها و بانک های مرکزی 
در سراسر جهان سبب شد این روند معکوس 

شود تا جایی که در ماه ژوئن ثروت کل یک 
میلیون بیشتر از سطح ابتدای سال بود. از 
طرف دیگر، آسیب های بلندمدت کاهش 
تولید ناخالص داخلی و افزایش بدهی، به 
احتمال زیاد رشــد ثروت در طول دو سال 
آینده و حتی سال های پس از آن را کاهش 

خواهد داد.

   کرونا و توزیع ثروت
با وجود زیان هایی که کرونــا برای تولید 
ناخالــص داخلی در کشــورهای مختلف 
داشته، تأثیر آن بر توریع ثروت اندک بوده 
است. همچنین شواهد کافی وجود ندارد تا 
نشان دهد اثر کرونا بر گروه های ثروتمندتر 
بیشــتر بوده یا فقیرتر. در واقع ما به زمان 
بیشتری به بررسی کامل اثر کرونا بر توزیع 

ثروت نیاز داریم، اما نابرابری توزیع ثروت 
حداقل در یک کشور کلیدی یعنی آمریکا 
کاهش یافته است. علاوه بر این، نابرابری 
توزیع ثروت به تفاوت های بین کشــورها 
نیز بســتگی دارد که ارزیابــی آن نیاز به 
اطلاعات بیشتری دارد، اما آسیب های آن بر 
گروه های خاصی مانند نیروی کار غیرماهر، 
زنان، اقلیت ها، جوانان و کســب وکارهای 
کوچک قابل مشاهده اســت. با این حال 
به طور همزمان، برخی صنایع مانند فناور، از 

همه گیری کرونا بهره مند شده اند.
آسیب کرونا برای اقلیت ها نیز در موضوع 
بهداشــت و درمان و اقتصادی، بیشتر از 
میانگین جامعه بوده است. به عنوان نمونه 
در آمریکا نرخ ابتلا و بستری اقلیت ها بیشتر 
از سفیدپوستان بوده و حتی نسبت افرادی 

که شغل خود را از دست داده اند نیز بیش از 
سفیدپوستان بوده است.

   رنج مضاعف ۲0 تا ۴0 ساله ها
پیامدهای کرونا برای زنان به نسبت متفاوت 
بوده اســت. زنان زیادی در کسب وکارها و 
صنایعی مانند رســتوران، هتل، خدمات 
شخصی و خرده فروشی فعالیت می کنند 
که به شدت از پیامدهای منفی کرونا مـتأثر 
شده اند. به همین ترتیب در جوانان نسل 
هزاره -که اکنون در بازه ســنی ٢٠ تا ٤٠ 
سال قرار دارند- احتمالا بزرگ ترها وضعیت 
خیلی بدی ندارند، اما ثروت جوان ترها به 
ویژه زنان و گروه هایی با تحصیلات کمتر، 
بیشــتر از دیگران تحت تأثیر قرار گرفته 

باشد.

کرونا با ثروت دنیا چه کرد؟

ویروسی به جان جهان
 اگر کرونا نبود ثروت سرانه براساس پیش بینی های سال 
گذشته افزایش می یافت. با این حال، کرونا آمد و ثروت 
را نیز مانند دیگر ابعاد زندگی مان تغییر داد؛ حتی ثروت 
حداقل ۳0 میلیون دلاری ابَرَ میلیونرها نیز تحت تأثیر 

همه گیری این ویروس قرار گرفته است.

بازار

نرخ هر کیلو مرغ ۳0 هزار تومان!
مدیر عامل اتحادیه مرغداران گوشتی گفت: اگر نهاده به میزان کافی از طریق سامانه بازارگاه در اختیار 

مرغدار قرار نگیرد، تولید مرغ با بحران مواجه می شود.

محمد علی کمالی سروستانی مدیر عامل اتحادیه مرغداران گوشتی با اشاره به اینکه بازار مرغ نسبت به روزهای 
اخیر تغییری نداشته است، اظهار کرد: هم اکنون نرخ هر کیلو مرغ زنده درب مرغداری از ۱۵ هزار و ٨٠٠ تا ۱٨ هزار 

تومان ، مرغ آماده به طبخ در خرده فروشی ٢٨ تا ٣٠ هزار تومان است.
وی با اشاره به اینکه امکان عرضه مرغ زنده با نرخ مصوب ۱٣ هزار و ۱٠٠ تومان و مرغ گرم ٢٠ هزار و ٤٠٠ تومان 
وجود ندارد، افزود: اگر ٨۵ درصد ذرت و ۵۵ درصد کنجاله سویا با نرخ مصوب تامین شود، نرخ واقعی هر کیلو مرغ 

زنده ۱۶ هزار و ٨٠٠ تومان است.
کمالی سروســتانی قیمت کنونی هر کیلو ذرت را ٣ هزار و ٨٠٠ تا ٤ هزار تومان و کنجاله سویا ۱۱ هزار و ۵٠٠ تا 

۱٣ هزار تومان اعلام کرد.
مدیر عامل اتحادیه مرغداران با بیان اینکه از ابتدا مخالف قیمت گذاری در وزارت صمت بودیم، گفت: اگر تعزیرات 
به صورت دستوری مرغداران را مجبور به عرضه مرغ با نرخ مصوب کنند، تولیدکنندگان تمایلی به جوجه ریزی 

نخواهند داشت که با این وجود آینده صنعت مرغداری در معرض خطر قرار می گیرد.
وی با اشاره به اینکه قیمت ذرت و کنجاله سویا در بازار آزاد همچنان بالاست، بیان کرد: با توجه به آنکه اسامی برخی 
مرغداران در سامانه بازارگاه نیست و تاکنون سهمیه ای برای آنها در نظر گرفته نشده است، توزیع از طریق سامانه 

بازارگاه تاثیری در بازار نداشته است.
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این استارت آپ می خواهد افراد نابینا را از عصای سفید بی نیاز کند
یک استارت آپ آمریکایی در حال توسعه یک دیوایس پوشیدنی است که به لطف مجهز شدن به برخی از 
سنسورهای بکار رفته در اتومبیل های خودران می تواند به افراد کم بینا و نابینا تصویر واضح تری از محیط 

اطراف داده و آن ها را از عصا بی نیاز کند.
استارت آپ Strap Technologies می گوید دیوایس پوشیدنی مورد بحث کمتر از نیم پوند )تقریباً 

۲۲۷ گرم( وزن داشــته و از تابستان ســال ۲۰۲۱ با قیمت ۷۵۰ دلار به بازار عرضه می شود. این دستگاه 
فاصله موانعی مثل دیوار، پله، افراد نزدیک و برآمدگی های پیاده رو را تشخیص داده و وجود آن ها را از طریق 

بازخوردهای لمسی به اطلاع کاربر می رساند.
این دستگاه از سنسورهای لیدار، رادار و اولتراسونیک که در بسیاری از اتومبیل های خودران به کار می روند استفاده می کند. 

همچنین چهار بند دارد که بسته به نوع مانع شروع به لرزیدن کرده و به کمک الگوها و کم و زیاد کردن شدت لرزش کاربر را از موانع و فاصله آن 
ها با او باخبر می کنند. به گفته سازنده این وسیله با یکبار شارژ به مدت ۷۲ ساعت شارژدهی خواهد داشت.

Strap می گوید فناوری های به کار رفته در این دیوایس پوشیدنی سبب شده اند تا راهنمایی را دقیق تر از عصا انجام دهد. به گفته این شرکت 
کاربر با فشار دادن یک دکمه می تواند یک خط فرضی صاف روی زمین ایجاد کند که در صورت خروج از آن دستگاه به او اطلاع خواهد داد.

نتفلیکس در حال حاضر یکی از 
موفق ترین سرویس های استریم 

ویدیویی است؛ اما در این حوزه 
تنها نیست و رقبایی نظیر آمازون 
پرایم و هولو پلاس را در کنار خود 

می بیند

،،
زومیت

یادداشـــت
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انقلاب گوشی های هوشمند 
که با معرفی آیفون در سال 
۲۰۰۷ آغاز شد، روش های 
جدیدی برای انتقال محتوا 
ایجــاد کــرد. نتفلیکــس 
بر خــلاف ســرویس های 
تلویزیونی کابلی یا ســایر 
روش های انتقال محتوای ویدیویی، با درک 
اهمیت زمان برای مخاطبانش، دسترسی 
به برنامه های ویدیویــی را در هر زمان و با 
اســتفاده از هر گجتی در هر مکان فراهم 

کرده است. 
بر اســاس آخریــن آمارهای ارائه شــده، 
نتفلیکس در بیش از ۱۹۰ کشــور جهان 
فعالیت می کند و در مجموع موفق شــده 
است بیش از ۱۰۹.۲۵ میلیون نفر مخاطب 
را به خود جلب کند. نکته  جالب در مورد 
نتفلیکس این است که تنها ۵۲.۷۷ میلیون 
نفر از مخاطبان آن را آمریکایی ها تشکیل 
می دهنــد. تلاش نتفلیکس بــرای تولید 
محتوای اختصاصی از قبیل ســریال های 
موفق چند فصلی و ادامه دار باعث شــده 
است این کمپانی به تهدیدی جدی برای 

شبکه های تلویزیونی تبدیل شود. 
نتفلیکس بودجه ای ۸ میلیارد دلاری برای 
تولید محتوای اختصاصی در سال ۲۰۱۸ در 
نظر گرفته که بزرگی این رقم لرزه بر تن سایر 
استودیوها و تولیدکنندگان محتوا انداخته 
است. سرمایه گذاری ۸ میلیارد دلاری برای 
تولید محتوای اختصاصی به شدت باعث 
نگرانی تولیدکنندگان محتوای ویدیویی 
شده اســت؛ چراکه دســت و دلبازی این 
سرویس استریم باعث افزایش بسیار زیاد 
هزینه های تولید می شود. همین ولخرجی 
نتفلیکس باعث شده است تعداد برنامه های 

اختصاصی تولیدشده توسط آن، از ۴ برنامه 
در ســال ۲۰۱۲ به بیش از ۱۲۶ برنامه در 
ســال ۲۰۱۶ افزایش یابد که رشد ۳۰۰۰ 
درصــدی نشــان می دهد. پــس از آنکه 
نگاهی گذرا به وضعیت کنونی نتفلکیس 
داشتیم، در ادامه به راه های طی شده توسط 
نتفلکیس از زمان تأسیس نگاهی خواهیم 

داشت. 

   از تأسیس Pure Software تا 
Netflix

ویلموت رید هستینگ، مدیرعامل و یکی 
از بنیان گذاران نتفلیکس است که پیش از 
آن به عنوان توسعه  دهنده  نرم افزار، شرکتی 
با نــام Pure Software تأســیس 
کرده بود. هســتینگ در ابتــدا به عنوان 
 Adaptive کارمنــدی در کمپانــی
Technology مشغول به کار بود. وی 
سپس در ســال ۱۹۹۱، کمپانی خود را با 
نام Pure Software تأســیس کرد 
که نرم افزار هایی برای پیــدا کردن باگ و 
مشــکلات نرم افزاری توسعه می داد. رشد 
چشــمگیر Pure Software و نبود 
تجربه  مدیریتی باعث شــد هستینگ از 
هیئت مدیره  کمپانی درخواست کند تا فرد 
دیگری را برای مدیرعاملی و هدایت کمپانی 
 Pure Software انتخاب کنند. درآمد
برای چهار سال متوالی شاهد رشد سالیانه  
دو برابــری بود و همین موضــوع در کنار 
بزرگ شدن کمپانی، هستینگ را به صرافت 
رها کردن مدیریــت انداخت. پس از ادغام 
Pure Software بــا Atria، این دو 
 Rational کمپانی در سال ۱۹۹۶ توسط
Software تصاحب شدند. هستینگ 
از فروش کمپانی خود ثروت بسیار زیادی 

کسب کرد.
در سال ۱۹۹۷، هســتینگ به دلیل یک 
مشکل شخصی به فکر ایجاد سرویسی افتاد 
که اکنون با عنوان نتفلکیس می شناسیم. 
هســتینگ به علت اینکه فراموش کرده 
بود فیلمی که اجاره کرده بود به فروشگاه 
بازگرداند، ۴۰ دلار جریمه شــد و از این رو 
تصمیم گرفت سرویسی جایگزین تأسیس 
کند که دیگر هیچ یک از کاربران به دلیل 
فراموش کــردن بازگرداندن فیلم، مجبور 
به پرداخت جریمه نباشند. ایده  تأسیس 
نتفلیکس، از باشگاه ورزشی که هستینگ 

عضو آن بود، به وی الهام شد. 

 آغاز کار نتفلیکس با ســرویس 
اجاره  دی وی دی از طریق پست

نتفلیکس با ســرمایه  اولیه ۲.۵ میلیون 
دلاری که توسط هستینگ پرداخت شده 
بود، کار خــود را آغاز کرد. هســتینگ و 
راندولف ابتدا تحقیقاتی در مورد نوارهای 
VHS انجام دادند؛ اما هزینه  نگهداری بالا 
در کنار هزینه های پستی زیاد برای ارسال 
این کاست ها باعث شد از این کار منصرف 
شوند. با توجه به اینکه دستگاه های پخش 
دی وی دی در ســال ۱۹۹۷ به بازار آمریکا 
راه یافته بــود، دو بنیان گذار نتفلیکس به 
سراغ این دیسک ها رفتند. هستینگ پس 
از ارسال بیش از ۲۰۰ بسته  پستی حاوی 
دی وی دی در بســته بندی های مختلف، 
بالاخره بســته بندی مطمئنی که امکان 
ارســال دی وی دی به صورت سالم در آن 

وجود داشت، پیدا کرد. 
هســتینگ و رندولــف پــس از انجــام 
آزمایش هــای متعــدد و پیش بینــی 
هزینه ها، در ۱۴ اکتبــر ۱۹۹۸ کار خود را 
با ۳۰ کارمند و بیــش از ۹۲۵ عنوان فیلم 
آغاز کردند. مدل کســب و کار نتفلیکس 
که مبتنی بر دیسک های دی وی دی بود، 
مدرن و آینده نگرانه بود؛ اما کمبود و قیمت 
بالای پخش کننده هــای دی وی دی این 
کمپانی را با مشــکلاتی روبه رو کرده بود. 
دور اندیشی هستینگ و انتظار چندساله  
وی بعدهــا نتیجه داد و تعداد مشــتریان 

نتفلیکس افزایش پیــدا کرد. نتفلکس در 
سپتامبر ۱۹۹۹ مدل عضویت با پرداخت 
هزینه  ماهیانــه ۱۶ دلار را معرفی کرد که 
با عضویــت در آن، امکان اجــاره  چندین 
دی وی دی در یک ماه وجود داشت. البته 
کاربر نمی توانست همزمان چهار دی وی دی 
را به صورت آنی در اختیار داشته باشد؛ اما 
محدودیتی برای تعداد دی وی دی هایی که 
در ماه می توانست در اختیار بگیرد، وجود 
نداشت.  بلاک باســتر، غول کرایه  فیلم در 
آمریکا، در ســال ۱۹۹۹ پیشــنهادی ۵۰ 
میلیون دلاری برای تصاحب نتفلیکس ارائه 
کرد؛ اما این پیشنهاد رد شد. نتفلیکس در 
سال ۲۰۰۲ با عرضه  بیش از ۵.۵ میلیون 
سهم وارد تالار بورس شد و سرمایه ای ۸۲ 

میلیون دلاری از این راه به دســت آورد. 
نتفلیکس پس از سال ها ضرردهی، در سال 
۲۰۰۳ میلادی همزمــان با افزایش تعداد 
کاربرانش به یک میلیون، اولین سوددهی 
خود را نیز تجربه کرد. این کمپانی در سال 
۲۰۰۳ سودی ۶.۵ میلیون دلاری به دست 
آورد. نتفلیکس در ســال ۲۰۰۵ بیش از 
۳۵ هزار عنوان فیلم در اختیار داشــت و 
روزانه بیش از یک میلیــون دی وی دی را 
به صورت کرایه در اختیــار کاربرانش قرار 
می داد.  موفقیت این سیســتم بــه اندازه  
زیاد بود که سه تولیدکننده  بزرگ پخش 
دی وی دی که شامل سونی، توشیبا و اچ پی 
بودند، قراردادی با نتفلیکس برای اعطای 
عضویت رایگان بــه خریداران محصولات 
این سه برند به امضا رساندند. بلاک باستر 
با مشــاهده  موفقیت نتفلیکس در کرایه  
دی وی دی به روش پستی و رد پیشنهادش 
برای خرید این ســرویس، در سال ۲۰۰۴ 
ســرویس خود را راه اندازی کرد. والمارت 
نیز به عنوان بزرگ ترین فروشگاه زنجیره ای 
جهان به صف کرایه دهندگان دی وی دی 
پیوســت؛ اما نتفلیکس بازار را در اختیار 
داشــت و جایی برای رقبا وجود نداشت. 
رقابت ها بین این سه کمپانی ادامه داشت 
تا اینکه بلاک باستر پس از اخراج مدیرعامل 
خود در سال ۲۰۰۸، در سال ۲۰۱۰ اعلام 
ورشکستگی کرد. والمارت نیز از این حوزه 
خارج شد و نتفلیکس به عنوان تنها بازیگر 

این حوزه به یکه تازی می پرداخت. 
پس از آنکــه نتفلیکس در ســال ۲۰۰۷ 

ســرویس اســتریم خود را عرضــه کرد، 
مجموعه  هــای تلویزیونــی و فیلم های 
ســینمایی که توسط این ســرویس ارائه  
می شد، بسیار محدود بود. اما نتفلیکس در 
 Starz اکتبر ۲۰۰۸ با امضای قراردادی با
که یک یک کمپانی رســانه ای با داشتن 
چندین کانال تلویزیونی کابلی و شــبکه  
توزیع گسترده است، به محتوای ویدیویی 
گســترده ای شــامل محصولات سونی و 
دیزنی دســت یافت. قرارداد منعقدشده 
تنها ۲۰ میلیــون دلار ارزش داشــت. در 
ســال ۲۰۱۰، نتفلیکس برای استفاده از 
محصولات پارامونــت، لاینزگیت و مترو 
گلدوین مایر، قــرار جدیدی به ارزش یک 

میلیارد دلار امضا کرد.
نتفلیکس در حال حاضر یکی از موفق ترین 
سرویس های استریم ویدیویی است؛ اما در 
این حوزه تنها نیست و رقبایی نظیر آمازون 
پرایم و هولو پلاس را در کنار خود می بیند. 
ارزش هر سهم نتفلیکس از ۱۵ دلار پس از 
ورود به تالار بورس به ۱۸۵ دلار رســیده و 
ارزش بازار این کمپانی ۶۱.۶ میلیارد دلار 
اســت. نتفلیکس در مجموعه  ۱۰۰ برند 
برتر از نگاه فوربز در رتبــه  ۷۱ قرار دارد و 
ارزش این برند ۸.۵ میلیارد دلار اعلام شده 
است. درآمد سال ۲۰۱۶ نتفلیکس ۸.۸۳ 
میلیارد دلار گزارش شده که ۱۸۷ میلیون 
دلار از این میزان به عنوان سود خالص عاید 
نتفلیکس شده است. نتفلیکس با داشتن 
بیش از ۴۷۰۰ کارمنــد، در بیش از ۱۹۰ 

کشور جهان سرویس دهی می کند.

داستان تولد یک  برند: 

نتفلیکس؛ انقلابیِ بی رحم دنیای رسانه
در روزگاری که گجت های موبایل و بالاخص گوشی های هوشمند 
حرف اول را در ارتباطات می زنند، نتفلیکس با زیرکی و درک 
این موضوع، تلویزیون را در قالب سرویس استریم به گجت های 
موبایل آورده است.  نتفلیکس در میان بی توجهی غول های 
عرصه  تلویزیون و کانال های تلویزیونی پرمخاطب به روش های 
نوین انتقال اطلاعات و جذب مخاطب رشد کرد و امروز به عنوان 
تهدیدی برای تولیدکنندگان سنتی محتوای ویدیویی تبدیل 
شده است؛ به طوری که بسیاری از کانال های سنتی انتقال محتوا 
که شناخته شده ترین آن ها، کانال های تلویزیونی هستند، از 

رشد چشمگیر نتفلیکس اظهار نگرانی می کنند. 

بر اساس آخرین 
آمارهای ارائه شده، 
نتفلیکس در بیش 
از ۱۹0 کشور جهان 

فعالیت می کند و در 
مجموع موفق شده 

است بیش از ۱0۹.۲۵ 
میلیون نفر مخاطب را به 

خود جلب کند

قالیباف: 

 افت های بورس
 جبران می شود

رئیس سازمان بورس با اشاره به این 
که تجربه نشان داده است، روند نزولی 
دائمی نیســت، گفت: بازار سرمایه 
راه خود را پیدا و افت هــا را جبران 
می کند. ضمن این که گزارش های 
۶ ماهه شــرکت ها هم نشان دهنده 
شرایط بســیار خوبی است. حسن 
قالیباف اصل در تشــریح جزییات 
نشست شــورای عالی بورس گفت: 
یکی از مصوبات شورایعالی بورس، 
بحث عدالت ترمیمی بود و بر اساس 
آن مقرر شد از طریق ساز و کارهای 
جبرانی، برخی تخلفات جزیی، داخل 
بازار سرمایه رسیدگی و سایر موارد به 
قوه قضاییه ارجاع شود. قطعا با این 
تصمیم رسیدگی به تخلفات با سرعت 
بیشتری انجام می شود. سخنگوی 
شــورای عالی بورس تصریح کرد: 
موضوع دوم مورد بررسی در جلسه 
شورا، بحث افزایش سرمایه از محل 
ســلب حق تقدم بود. دستورالعمل 
اجرایی این موضوع به شورای عالی 
بورس پیشنهاد شد و مورد تصویب 
اعضا قرار گرفت. در این دستور العمل 
ساز و کار افزایش ســرمایه از محل 
صرف سهام یا ســلب حق تقدم به 
همراه موارد اســتثنا تبیین شده و 
شــرکت ها می توانند بحث تامین 
مالی و افزایش سرمایه در بازار سرمایه 
را با روش های مختلف دنبال کنند. 
وی افزود: سپرده گذاری در صندوق 
تثبیت بازار سومین موضوعی بود که 
در شورای عالی بورس تصویب شد. 
قالیباف اصل همچنین با بیان اینکه 
متغیرهای اقتصادی در ماه های اخیر 
تغییرات زیادی داشته است، افزود: 
گزارش های شــش ماهه شرکت ها 
که بر روی کدال منتشــر شــده، 
نشان دهنده شــرایط بسیار خوبی 
است و امید می رود روند متعادل بازار 
ادامه دار باشد. رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار با اشاره به اینکه سرمایه 
گذاری در بازار سهام نیازمند صبر و 
حوصله است و در پاسخ به این پرسش 
که فراز و نشیب شاخص در روزهای 
گذشته چه عاملی داشت؟ گفت: در 
خرید ملک به دنبال نوسان قیمت 
و سود روزانه هستیم؟ منصفانه نگاه 
کنیم. سرمایه گذاری در سهام هم 
همین روند را دارد و نباید نگاهی کوتاه 
مدت داشت. بازار سرمایه بازار ساده 
ای برای سرمایه گذاری نیست. اگر 
سهم به درستی انتخاب شده باشد، 
قطعا در بلند مدت با بازده مناســب 
همراه است و سهام دار نباید نگران 

آینده سرمایه گذاری خود باشد.
قالیباف اصل با بیان اینکه در نیمه 
نخست سال، نقدینگی زیادی وارد 
بازار سرمایه شد، افزود: هرچند برای 
مدتی قیمت ها در بازار سرمایه روند 
نزولی در پیش گرفتند اما تجربه نشان 
داده، روند نزولی دائمی نیست و بازار 
راه خود را پیدا و افت ها را جبران می 
کند. به عبارتی، افراد صبور همیشه 

برنده خواهند بود.

   سیگنال فروشی، سم بازار 
سرمایه

وی با اشاره به اینکه در ادبیات مالی 
دنیا، موضوع سیگنال فروشی هیچ 
مفهومی ندارد، به ســرمایه گذارن 
توصیه کرد: از حضور در کانال های 
تلگرامی یا خرید سیگنال خودداری 
کنند و اگر شناختی نسبت به بازار 
ندارند، با مراجعه به شــرکت های 
ســبدگردان، صندوق های سرمایه 
گذاری و مشــاوران سرمایه گذاری 
دارای مجوز، به خرید سهام یا اوراق با 

درآمد ثابت اقدام کنند.

تسنیم
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

مدیرعامل دیوار: 

نقص قوانین نوین بزرگترین مشکل استارت آپ های کشور است

عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور معتقد است بحث 
قانون گذاری و اصلاح قوانین متناسب با سرویس های جدید 
موجود در اســتارت آپ ها می تواند بسیاری از چالش های 
موجود در بین فعالان این اکوسیستم پویا در کشور را از بین ببرد و موجب رشد 
اقتصادی مضاعف این تیم ها شود. او همچنین باور دارد زیرساخت قانونی برای 
رسیدن به این مفاهیم نباید به صورت شخصی به وجود بیاید و باید آنها را از طریق 

منافع صنفی مطالبه کرد.

»اشکان آرمندهی« مدیرعامل اپلیکیشن دیوار و عضو سازمان نظام صنفی رایانه ای در گفتگو با 
دیجیاتو می گوید که مشکل اصلی استارت آپ ها در کشور به بحث قانون گذاری و تعریف و اصلاح 
قوانین فعلی متناسب با نیازها و سرویس های جدید برمی گردد. او معتقد است که در طول 
سالیان گذشته، سرعت رشد استفاده از اینترنت و سرویس های مبتنی بر آن بسیار افزایش پیدا 
کرده و قانون در این باره نسبت به این سرعت و عملکرد عقب مانده و باید هر چه سریع تر به این 
معضل رسیدگی شود تا مشکلات بیشتری برای بازیگران اکوسیستم استارت آپی پیش نیاید.

او در پاسخ به این پرسش که قانون ها و پارامترهای کنترلی در این زمینه بهتر است 
پیرو چه مسائلی باشد به دیجیاتو می گوید:  »تعریف نسبت به ماهیت استارت آپ ها، 
مسئولیت آنها و اینکه محدوده مسئولیت آنها دقیقا تا کجاست برای بسیاری از 
کارشناسان و اهل فن هم در ابهام است، در حالی که تغییر و پذیرش اقتصاد دیجیتال 
و مبتنی بر  فضای مجازی، بدون فراهم شدن زیرساخت های قانونی ممکن نیست 
و این زیرساخت  های قانونی را هم نمی توان به صورت شخصی به دست آورد، بلکه 

باید از طریق منافع صنفی مطالبه کرد.«
آرمندهی پیش تر نیز از نبود قوانین مناســب در بســیاری از مشکلات حقوقی 

استارت آپ های کشور گلایه کرده بود.
آرمندهی با بیان اینکه دولت باید بپذیرد که اقتصاد نباید مبتنی بر نفت باشد و دور 
و زمانه این موارد تمام شده، تاکید دارد که اقتصاد ایران می تواند به راحتی مبتنی بر 
دیجیتال و فضای مجازی باشد و در آن به سرعت رشد بگیرد. او با اشاره به دوره های 
گذشته سازمان نظام صنفی کشور و تلاش هایی که برای فراهم کردن زیرساخت ها 
انجام شده می گوید که سرعت رشــد و تغییرات در سالهای اخیر بسیار زیاد بوده و 

اقدامات لازم همخوانی درستی با این تغییرات نداشته است:
»در دوره های گذشته سازمان نظام صنفی اقداماتی برای فراهم کردن زیرساخت ها انجام شده، 
اما از این جهت که هر روز کسب وکارهای نوپا ایجاد می شود، سرعت این تغییرات و سرعت 
تطبیق قوانین با رشد کسب و کارها همخوانی نداشته و بزرگ ترین خلائی که وجود دارد، این 
است که نتوانستیم در این زمینه تصمیم بگیریم. بسیاری از سرویس ها در مقابل عمل انجام شده 
قرار گرفته اند و ما نتوانستیم متناسب با سرعت رشد، تغییرات را اعمال کنیم و محدودیت  ها را 

با حاکمیت و دولت،  تطبیق ندادیم.«
او با اشــاره به تاثیر کرونا بر درک ماهیت فضای مجازی گفت: »کرونا یکی از دلایلی اســت 
که موجب شد دولت و حاکمیت متوجه شــوند چه کوتاهی  هایی نسبت به فضای مجازی، 
خرده فروشــی آنلاین و معاملات مبتنی بر فضای مجازی وجود داشته و اکنون خود دولت 
هم بیش از همه متوجه شده که در این حوزه ها خلاء هایی داریم. در چنین شرایطی دولت و 
حاکمیت  نمی توانند همین روند را پیش بگیرند و بخواهند با ترند جهانی مقابله کنند و خلاف 
جهت باشند و قاعدتا دولت توسعه و گسترش و رشد فضای مجازی را در دستور کار خود قرار 

خواهد داد.« 

آرمندهی در پاسخ به این سوال که تعلل در ایجاد این زیرساخت ها و عدم تعیین قانون های جدید 
می تواند چه زیان هایی به همراه داشته باشد به دیجیاتو می گوید: »ما هم به عنوان گردانندگان 
این فضا آماده ایم که در این زمینه ســرویس بدهیم و خدمت کنیم تا بتوانیم سرویس های 
داخلی را خود ایجاد کنیم. هر زمان که جلوی رشد و توسعه و پیشرفت سرویس های داخلی 
را می گیریم، یک سرویس خارجی دیگر جایگزین می شود و آن خدمات را ارائه می دهد و این 
مساله مرگ اکوسیستم بومی استارت آپی را به همراه خواهد داشت که در نتیجه ده ها هزار شغل 
در کشور نابود می شود.« او یکی از تجربه های بد در این زمینه را پیام رسان های بومی معرفی 
می کند و تاکید دارد: »هنوز هم تجربه فیلترینگ و اتفاقاتی که در پی آن افتاده، نتوانسته ما را به 
نقطه ای برساند که خیال ما نسبت به یک پیام رسان  راحت باشد.« وی با بیان اینکه مسئولیت ها 
و قوانین و وظایف سایت ها و پلتفرم ها در کشور مشخص باشد، گفت: »با شفاف بودن چارچوب 
قوانین که هر قسمت به عهده دارد، رسیدگی به تخلفات و تخطی از آن وظایف بسیار راحت تر 
است و نیازی به فیلترینگ هم نیست. اگر هر نهادی به وظایف خودش اشراف داشته باشد و در 
حیطه وظایف خود جلو برود، عدم انجام وظایف هم طبق قانون مصوب مشخص است،  مانند 
شرایطی که به دلیل تصادفی که صورت گرفته، معلوم است چه کسانی مقصر هستند. اما در 

فضای مجازی این موارد تعریف نشده و مشکل ساز شده است.«
مدیرعامل پلتفرم دیوار با اشــاره به فیلترینگ های یک شبه کسب وکارها تاکید کرد که این 
اتفاقات به نفع هیچ کسی در جامعه نیست: »نه به نفع کشور، نه کسب و کار بومی،  نه مردم و به 
جز ایجاد فضای ارعاب و وحشت،  از توسعه کسب وکار جلوگیری می کند. کسب و کار باید به فکر 
توسعه و گسترش خود باشد،  در حالی که اکنون آنها هر روز ترسی از فیلترینگ دارند که باعث 
می شود یک بار اضافه به آنها تحمیل شود و نتوانند برای پیگیری کارهای لازم، تمرکز داشته 
باشند. همه این موارد را می توان در یک ادبیات تعاملی، در محیط و بستر تشکلی و صنفی با 

محوریت و تشکیل کمیسیون  های مستقل بررسی کرد.«
آرمندهی با بیان اینکه موضوع تحریم هم در سال های گذشته بر همه کسب وکارها تاثیر گذاشته 
و نباید از آن هم به عنوان یکی از مشکلات بزرگ اکوسیستم استارت آپی کشور غافل ماند به 
دیجیاتو گفت: »همه فعالان اقتصادی که در کشور کار می کنند، چه بزرگ و چه کوچک ، چه 
آنلاین و چه آفلاین، متاثر از بحث تحریم شدند و شاید کسی نتواند ادعا کند که در چند سال 
گذشته تاثیری از تحریم و شرایط اقتصادی و بحث گرانی نداشته است. با وجود این، تحریم 

خودش میتواند پایه و اساس فرصت  باشد.«

دیجیاتو
گــــــزارش

استارت آپ
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